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θητές από το 41ο Δηµοτικό Σχολείο Περιστερίου, το Γυµνά-
σιο Βεργίνας "Μανώλης Ανδρόνικος" Ηµαθίας και το Γυµ-
νάσιο και Λύκειο Σύµης, σελ. 8463, 8469

3. Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολο-
γίας καταθέτει τις Εκθέσεις της στις αιτήσεις της εισαγγελι-
κής αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτών, σελ. 8465

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 8447 - 8450
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

8450 - 8455
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 4 Μαρτίου 2013, σελ. 8456
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων: 
α) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής:
i) σχετικά µε την αλόγιστη χρήση των Ανανεώσιµων Πηγών

Ενέργειας στο Νοµό Λακωνίας, σελ. 8457
ii) σχετικά µε το Πάρκο Περιβάλλοντος Ευαισθητοποίησης

"Αντώνης Τρίτσης", σελ. 8459
β) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών: 
i) σχετικά µε τον έλεγχο των προσώπων και των λογαρια-

σµών της λίστας Λαγκάρντ, σελ. 8460
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Αρχών, σελ. 8467
γ) Προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολι-

τισµού και Αθλητισµού:
i) σχετικά µε την ένταξη του Ταµείου Διοίκησης και Διαχεί-

ρισης Πανεπιστηµιακών Δασών (Τ.Δ.Δ.Π.) στην εταιρεία δια-
χείρισης Οικονοµικών του Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου
Θεσσαλονίκης, σελ. 8462

ii) σχετικά µε τις υποχρεωτικές αναθέσεις υπερωριών σε
εκπαιδευτικούς, σελ. 8464
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σίας του Πολίτη, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Επενδυτικά Ερ-
γαλεία Ανάπτυξης, Παροχή Πιστώσεων και άλλες διατάξεις»,
σελ. 8463
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Αθήνα, σήµερα την 1η Μαρτίου 2013, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρεία της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ-
ΤΣΑΡΟΥΧΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Καληµέρα σας, κύριοι συνάδελφοι. Καλό µήνα. Καλή άνοιξη
και όπως λένε οι γραφές: «Η άνοιξη είναι ο τρόπος του Θεού να
πει: πάµε άλλη µια φορά». Εποµένως, ας ξεκινήσουµε µε αισιό-
δοξα µηνύµατα για υγεία και καλούς αγώνες.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 28-2-2013
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΛΕ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
28 Φεβρουαρίου 2013, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο
των σχεδίων νόµων: 

1. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και του Κράτους του Κουβέιτ Οικονοµικής
και Τεχνικής συνεργασίας»

2. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Οµοσπονδιακής
Δηµοκρατίας της Νιγηρίας για οικονοµική, επιστηµονική και τε-
χνολογική συνεργασία»

3. «Κατεπείγουσες ρυθµίσεις του Υπουργείου Υγείας και άλλες
διατάξεις»)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Φεβρωνία Πατρια-
νάκου, Βουλευτή Λακωνίας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι Σύλλογοι Γονέων και Κηδεµόνων των
Γυµνασίων Μακρυκάπας και Στενής και το Δηµοτικό Συµβούλιο
Διρφύων -Μεσσαπίων Νοµού Εύβοιας εκφράζουν την αντίθεσή
τους σε οποιαδήποτε µεταβολή της λειτουργίας των σχολικών
µονάδων Μακρυκάπας και Στενής.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Εθελοντών
Πυροσβεστικού Σώµατος αιτείται την αφαίρεση  δύο διατάξεων
που αφορούν το θέµα του εθελοντισµού στην Πολιτική  Προστα-
σία, από το υπό διαβούλευση σχέδιο νόµου του Υπουργείου Δη-
µόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη:  «Αναδιοργάνωση
Υπη- ρεσιών του Υπουργείου Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας

του Πολίτη και την αναβάθµιση του Πυροσβεστικού Σώµατος και
της Πολιτικής Προστασίας».

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο της ΕΝΑΠ
αιτείται την εξαίρεση από το µέτρο της διαθεσιµότητας των απο-
φοίτων Εθνικής Σχολής Δηµόσιας Διοίκησης και Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης.

4) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Λαϊκή Επιτροπή Κηρίνθου Ευ-
βοίας αιτείται την κάλυψη των ελλείψεων στο Κέντρο Υγείας
Μαντουδίου, ώστε να αποκατασταθεί η εύρυθµη λειτουργία του.

5) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Τµήµα Οδοντικής Τεχνολογίας
της Σχολής Επαγγελµάτων Υγείας και  Πρόνοιας αιτείται την επί-
λυση θέµατος που αφορά τον ορισµό επιστηµονικά υπεύθυνου
για τη λειτουργία οδοντοτεχνικού εργαστηρίου.

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Κέντρο Αποθεραπείας και Απο-
κατάστασης Παιδιών µε Αναπηρία Αττικής  αιτείται την άµεση
τακτοποίηση οικονοµικών εκκρεµοτήτων για την αποφυγή της
αναγκαστικής αναστολής λειτουργίας της µονάδας.  

7) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βόλου Νοµού Μα-
γνησίας αιτείται να διασφαλιστεί άµεσα η απρόσκοπτη ολοκλή-
ρωση του έργου που αφορά την αποχέτευση ακαθάρτων του
παραλιακού µετώπου Βόλου.

8) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά το προσω-
πικό στη µεταλλουργία «SOVEL»  το οποίο πρόκειται να τεθεί σε
διαθεσιµότητα.

9) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Πασχόν-
των από Μεσογειακή Αναιµία αιτείται την επίσπευση καταβολής
του εφάπαξ στους µεταµοσχευµένους συµπαγών οργάνων και
στους πάσχοντες από µεσογειακή αναιµία.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επανεξέταση θεµά-
των του υπ’ αριθµ. 7017/4/15818/6-2-2013 εγγράφου, αρµοδιό-
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τητας του Υπουργείου Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πο-
λίτη.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επανεξέταση θεµά-
των του υπ’  αριθµ. 7017/4/15917/12-2-2013 εγγράφου, αρµοδιό-
τητας του Υπουργείου Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πο-
λίτη.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επανεξέταση θεµάτων
του υπ’ αριθµ.72/5-2-2013 εγγράφου, αρµοδιότητας του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων. 

13) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Ιωαννίνων αιτείται την επίλυση
του θέµατος έκδοσης  βιβλιαρίων για τους ανασφάλιστους, λόγω
οφειλών, επαγγελµατίες βιοτέχνες και εµπόρους εν ενεργεία.

14) Η Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελ-
µατιών Βιοτεχνών και Εµπόρων Νοµού Ιωαννίνων αιτείται την
έκδοση βιβλιαρίων για τους ανασφάλιστους, λόγω οφειλών,
επαγγελµατίες βιοτέχνες εµπόρους εν ενεργεία.

15) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επίλυση προβληµά-
των έγκρισης οξυγονοθεραπείας των ασθενών µε χρόνια
αναπνευστικά προβλήµατα.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επανεξέταση θεµά-
των του υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1020837 ΕΞ 2013/2114, 2115, 2120, 2123,
2126 εγγράφου, αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµικών.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επανεξέταση θεµά-
των του υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1022050 ΕΞ 2013/8-2-2013 εγγράφου,
αρµοδιότητος του Υπουργείου Οικονοµικών.

18) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ, Β’
Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Διοίκηση του Συνδικάτου Οικοδόµων και Συναφών Επαγ-
γελµάτων Νοµού Λάρισας αιτείται τη λήψη µέτρων ουσιαστικής
προστασίας των ανέργων και των οικογενειών τους, καθώς και
µέτρων αντιµετώπισης της ανεργίας στον συγκεκριµένο κλάδο.

19) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Σερρών αιτείται
την εξασφάλιση πόρων από το ΕΣΠΑ για την άµεση προκήρυξη
προγράµµατος, µε στόχο τη στήριξη της γυναικείας απασχόλη-
σης.

20) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά τη λειτουργία του Κέντρου Υγείας Αστικού Τύπου Σερ-
ρών.

21) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Ιατρικός Σύλλογος Σάµου επισηµαίνει τους
κινδύνους που ελλοχεύουν για τη δηµόσια υγεία εξαιτίας του
πληµµυρικού φαινοµένου που παρατηρείται στον παραλιακό
δρόµο της πόλης της Σάµου.

22) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο της
Πανελλήνιας Οµοσπονδίας Σωµατείων των Ελληνοπόντιων Παλ-
λινοστούντων από την πρώην ΕΣΣΔ αιτείται τη χορήγηση συντά-
ξεως σε ανασφάλιστους υπερήλικες παλλινοστούντες από την
πρώην ΕΣΣΔ.

23) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.Λεωνίδας Αναγνώστου κα-
ταγγέλλει τη στάση της Τράπεζας Πειραιώς απέναντι στη ρύθ-
µιση ενός αλληλόχρεου δανείου της εταιρείας του σε τοκο-
χρεολυτικό.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Ιατρικός Σύλλογος Πατρών αι-
τείται την επίλυση σειράς αιτηµάτων, µεταξύ των οποίων και  την
εκκαθάριση των ληξιπρόθεσµων οφειλών του πρώην ταµείων
(ΟΠΑΔ, Οίκου Ναύτου, ΕΤΑΑ).

25) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΠΥΡΡΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι Πανελλήνιες Οµοσπονδίες και Ενώσεις
Αστυνοµικών Υπαλλήλων, Αξιωµατικών της Ελληνικής Αστυνο-
µίας  και Αξιωµατικών Πυροσβεστικού και Λιµενικού Σώµατος
διαµαρτύρονται για τη θεσµοθέτηση  νέων περικοπών που προ-
ωθεί η Κυβέρνηση για τους ένστολους το έτος 2014.

26) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών, κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ και κ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Δι-
οικητικό Συµβούλιο  της Οµοσπονδίας Συλλόγων Μικρών Κυκλα-
δονήσων αιτούνται την επίλυση θεµάτων που αφορούν στην
ακτοπλοΐα, στον τουρισµό, στην υγεία, στην παιδεία, στην τοπική
διοίκηση και στη φορολογία των εν λόγω νησιών.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο  κ. Γ. Αντωνιάδης, Πρόεδρος
Συνδέσµου Αποφοίτων ΣΣΑΣ αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά την απαλλαγή των κρατήσεων και τη φορολόγηση των
συντάξιµων αποδοχών του µηνός Φεβρουαρίου 2013.

28) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ, Α’ Θεσ-
σαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συνεργασίας Μελών Ενό-
πλων Δυνάµεων  εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την απόφαση
χρήσης του πρώην στρατοπέδου του 296Μ/Κ ΤΕ για χώρο συγ-
κέντρωσης παράνοµων µεταναστών.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Σύλλογοι Γονέων και Κηδεµό-
νων Πρότυπων- Πειραµατικών Σχολείων αιτούνται την αποσαφή-
νιση του νοµοθετικού πλαισίου για την εισαγωγή των µαθητών
στα εν λόγω Σχολεία.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Πανελλήνιες Οµοσπονδίες και
Ενώσεις Αστυνοµικών Υπαλλήλων, Αξιωµατικών Ελληνικής Αστυ-
νοµίας και  Αξιωµατικών Πυροσβεστικού και Λιµενικού Σώµατος
διαµαρτύρονται για τις νέες περικοπές των µισθών τους.

31) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων του Νοσοκο-
µείου Διδυµοτείχου Νοµού Έβρου εκφράζει τη διαµαρτυρία του
για την επικείµενη συγχώνευση του Νοσοκοµείου Διδυµοτείχου
µε το Νοσοκοµείο Αλεξανδρούπολης.

32) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι Πανελλήνιες Οµοσπονδίες και
Ενώσεις Αστυνοµικών Υπαλλήλων, Αξιωµατικών  Ελληνικής Αστυ-
νοµίας και Αξιωµατικών Πυροσβεστικού και Λιµενικού Σώµατος
διαµαρτύρονται για τη θεσµοθέτηση των νέων περικοπών που
προωθεί η Κυβέρνηση για τους ένστολους το έτος 2014.

33) Ο Βουλευτής Ευρυτανίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΝΤΟΓΕ-
ΩΡΓΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Αγράφων
Νοµού Ευρυτανίας αιτείται τη χορήγηση έκτακτης οικονοµικής
ενίσχυσης για την αποκατάσταση των ζηµιών από τα πρόσφατα
καιρικά φαινόµενα που έπληξαν την περιοχή.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ειρήνη-Ελένη Μάτζιαρη  πα-
ραθέτει τις θέσεις της σχετικά µε τη σύσταση  Συλλόγου Τριτέ-
κνων στις Σέρρες.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ευάγγελος Σαραντίδης αιτεί-
ται την επίλυση προβληµάτων µεταφορών των παιδιών µε ειδικές
ανάγκες στα Ειδικά Σχολεία του Πειραιά.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Ταξί και
Αγοραίων αιτείται την επίλυση του θέµατος σχετικά µε τη χορή-
γηση αποδείξεων στον καταναλωτή.

37) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Περιφερειακή Ενότητα Λήµνου αιτείται
την κατοχύρωση, µε νοµοθετική ρύθµιση, της δυνατότητας µε-
ταφοράς ζώντων ζώων εκτός της Νήσου Λήµνου.

38) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Πανελλήνιο Συνδικάτο Χερσαίων
Εµπορευµατικών Μεταφορών αιτείται τη λήψη µέτρων στήριξης
του κλάδου των  εργαζοµένων στα ανατρεπόµενα φορτηγά Δ.Χ..

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Θεόδωρος Σµυρνιός  καταγ-
γέλλει το γεγονός «µαύρης»  εργασίας στο Νοσοκοµείο  Σπάρ-
της.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Νανάκης παραθέτει
τις απόψεις του για τις δωρεάν παροχές στους φοιτητές και αι-
τείται οι τελευταίοι να πληρώνουν, τόσο τα συγγράµµατά τους,
όσο και το παράβολο για τις εξετάσεις τους. 

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Λεωνίδας Μαργαρίτης καταγ-
γέλλει το φαινόµενο της παράνοµης κοπής δένδρων, λόγω
αύξησης της τιµής του πετρελαίου, και παραθέτει την κατάθεση
µηνυτήριας αναφοράς του για περιστατικό στο Κοιµητήριο Ιερού
Ναού Αγίας Παρασκευής Κοροίβου του Δήµου Πηνειού.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Νικόλαος Μπότσαρης  παρα-
θέτει τις προτάσεις του σχετικά µε το θέµα των οργανισµών των
αποκεντρωµένων διοικήσεων.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι «Πολίτες  Πάτρας Εν Δράσει»
αιτούνται την προστασία των κατοίκων του κέντρου από την
ηχορρύπανση κατά την καρναβαλική περίοδο.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Βορειοηπειρωτικός Πολιτιστικός
Σύλλογος Δερβιτσιωτών Ιωαννίνων εκφράζει τη διαµαρτυρία του
για τις παράνοµες πρακτικές του ΟΓΑ που αφορούν στη διακοπή
συνταξιοδότησης υπερήλικων βορειοηπειρωτών.

45) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Τοπική Επιτροπή Κεντρικής και Δυτικής
Μακεδονίας του Συλλόγου Ελλήνων Αρχαιολόγων παραθέτει τις
απόψεις της σχετικά µε τα αρχαιολογικά ευρήµατα που αποκα-
λύφθηκαν µε την ανασκαφή στο σταθµό του Μετρό Εγνατίας και
Βενιζέλου στη Θεσσαλονίκη.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Μαρία Φωτιά εκφράζει τη δια-
µαρτυρία της για την αδιαφορία της Κυβέρνησης σχετικά µε το
θέµα αντιµετώπισης της ασθένειας του τέκνου της.

47) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Διοικητικών Υπαλλήλων
της Ανώτατης Σχολής Παιδαγωγικής και Τεχνολογικής Εκπαίδευ-
σης αιτείται την επίλυση θεµάτων που αφορούν τη µεταφορά
δραστηριοτήτων της Σχολής και τη χρήση του χώρου για άλλο
σκοπό, καθώς  και  την ένταξή της στον πανεπιστηµιακό τοµέα.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι επιτυχόντες της προκήρυξης
9κ του ΑΣΕΠ  εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για την απόφαση
του Διοικητικού Εφετείου Αθηνών, σύµφωνα µε την οποία πρό-
κειται να απολυθούν οι εργαζόµενοι της προκήρυξης  9κ του
ΑΣΕΠ  και να αντικατασταθούν από αυτούς της 8κ.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ελληνική Οµοσπονδία Φιλάθλων
Πάλης εκφράζει την αντίθεσή της στην πρόταση της Εκτελεστι-
κής Επιτροπής της ΔΟΕ για την κατάργηση του αθλήµατος της
πάλης στους Ολυµπιακούς Αγώνες του 2020.

50) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Δηµήτριος Ανδριανάκος  επι-
σηµαίνει  την ανάγκη επίσκεψης της επιτροπής του Κέντρου
Πιστοποίησης Αναπηρίας στην οικία του, καθώς η ασθενής σύ-
ζυγός του αδυνατεί να µετακινηθεί.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι συνεργάτες της ασφαλιστικής
εταιρείας EVIMA εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για τον τερµα-
τισµό λειτουργίας της εταιρείας.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Αχαΐας αιτείται
την ανάκληση των διατάξεων του σχεδίου «Αθηνά», που αφορούν
τα ΤΕΙ  Αιγαίου και Πατρών, καθώς  και την ανάδειξη της Αχαΐας,
ως Εκπαιδευτικό Κέντρο της Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδος.

53) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  κάτοικοι της Ύδρας αιτούνται την
παροχή κινήτρων από την πολιτεία  στους ιδιοκτήτες ιστορικών
διατηρητέων µνηµείων.

54) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Τοπική Κοινότητα Μηλέας του Δήµου
Μετσόβου αιτείται τη  µείωση του συντελεστή ΦΠΑ, από το 23%
στο 7%,  αποκλειστικά για τη συγκεκριµένη περιοχή και για τον
κλάδο παραγωγής ειδών λαϊκής τέχνης.

55) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Εφορευτικό Συµβούλιο της Δη-
µόσιας Βιβλιοθήκης Ναυπλίου «Ο Παλαµήδης» εκφράζει την
αντίθεσή του σε οποιαδήποτε απόπειρα  συγχώνευσης της τοπι-
κής βιβλιοθήκης µε άλλο δηµόσιο φορέα.

56) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο του Συλ-
λόγου «Πύλη Πολιτισµού Ναυπλίου» παραθέτει το γεγονός της
επιχείρησης παρεµπόδισης της δραστηριότητας του Συλλόγου
από την παρέµβαση µελών της Χρυσής Αυγής.

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επανεξέταση θεµά-
των του  υπ’αριθ. 126-5-2-2013 εγγράφου, αρµοδιότητας του
Υπουργείου Εσωτερικών.

58) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι κάτοικοι της περιοχής Λίµνης στα
Άνω Λιόσια Αττικής εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για την
έκρυθµη κατάσταση  που επικρατεί στη περιοχή, λόγω φαινοµέ-
νων παραβατικότητας των Ροµά.

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Χατζηγεωργίου κα-
ταγγέλλει παράνοµες εργασίες της Εταιρίας «Χρυσωρυχεία
Θράκης Α.Ε» στο λόφο του Περάµατος Έβρου.

60) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Φίλων Ταχυδροµικού
Ταµιευτηρίου  παραθέτει τις προτάσεις της και αιτείται να ενη-
µερωθεί για την επενδυτική πορεία του Ταχυδροµικού Ταµιευτη-
ρίου.

61) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Γενική Πανελλαδική Οµοσπον-
δία Επιχειρήσεων Τουρισµού αιτείται τη ρύθµιση των υπο-
χρεώσεων των τουριστικών επιχειρήσεων και γραφείων στα
ασφαλιστικά ταµεία µε χαµηλότερη, αναλογικά,  δόση κατά τους
χειµερινούς µήνες.

62) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ευδοξία Δηµάρχου διαµαρτύ-
ρεται για την πρόσφατη απόλυσή της, παρ’ότι επιτυχούσα της
προκήρυξης 9Κ/2008 του ΑΣΕΠ.

63) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Χηµικών
Βιοµηχανίας και Επιχειρήσεων  παραθέτουν τις θέσεις τους στο
σχέδιο  νόµου του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων «Διοικητικά µέτρα, διαδικασίες και κυρώσεις στους τοµείς
της υγιεινής και ασφάλειας των τροφίµων και των ζωοτροφών,
της υγείας και προστασίας των ζώων, ως και  της διαχείρισης
των ζωικών υποπροϊόντων και λοιπές διατάξεις».

64) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ενωτική Κίνηση Εκπαιδευτικών
Π.Ε.  εκφράζει τη δυσαρέσκειά της για την υποβάθµιση της δη-
µόσιας εκπαίδευσης.

65) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αµβυκούχων-Αµπελουρ-
γών Νοµού Σερρών αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τη
διάθεση του τσίπουρου και της τσικουδιάς στην αγορά.

66) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία καθηγητές των Τµηµάτων Εµ-
πορίας και Διαφήµισης (Μάρκετινγκ) των ΑΤΕΙ διαµαρτύρονται
για την επιχειρούµενη, µε το σχέδιο «Αθηνά», απαξίωση της ειδι-
κότητας µάρκετινγκ των ΑΤΕΙ Εµπορίας και Διαφήµισης.

67) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Περιφερειάρχης Κεντρικής Μακε-
δονίας αιτείται  ενηµέρωσης για το στάδιο µελέτης του έργου
«Κατασκευή Κέντρου Υγείας Αστικού Τύπου Σερρών». 

68) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ.Αναστάσιος Μιχαλάρος εκφράζει
τη διαµαρτυρία του για την απόπειρα δηµιουργίας µονοπωλια-
κού καθεστώτος στις υπηρεσίες ρυµούλκησης στο λιµάνι της
Θεσσαλονίκης.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 3931/13-11-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Χρυσοβελώνη Μαρίνας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/2693/
22-01-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

8450 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 5637/09-01-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 18/24-01-

2013 έγγραφο από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

8454 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελ-
τίο επίκαιρων ερωτήσεων της Δευτέρας 4 Μαρτίου 2013. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 1082/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Άννας Καραµανλή προς
τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλη-
τισµού, σχετικά µε την αντιµετώπιση της ενδοσχολικής βίας και
του εκφοβισµού µαθητών. 

2. Η µε αριθµό 1089/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ.  Δηµήτριου Στρατούλη προς
τους Υπουργούς Οικονοµικών και Διοικητικής Μεταρρύθµισης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε τις απολύσεις των
καθαριστριών από τις εφορίες της χώρας. 

3. Η µε αριθµό 1068/25-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τους Υπουργούς Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης και Εσωτερικών,
σχετικά µε το εργασιακό µέλλον των εργαζοµένων στο «Βοήθεια
στο Σπίτι».

4. Η µε αριθµό 1098/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα
(Νότη) Μαριά προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Πρόνοιας, σχετικά µε δηµοσιεύµατα περί παραβάσεων
των διεθνών υποχρεώσεων της Ελλάδας σε σχέση µε τα εργα-
σιακά. 

5. Η µε αριθµό 1104/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη
Λαγού προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας και Οικονοµικών, σχετικά µε τη διάθεση των χρη-
µάτων του φόρου αλληλεγγύης στον ΟΑΕΔ. 

6. Η µε αριθµό 1092/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λάρισας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Θωµά Ψύρρα
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη µεταφορά δηµο-
σίων υπηρεσιών από µισθωµένα κτήρια σε κτήρια που ανήκουν
στο δηµόσιο ή σε δηµόσιους οργανισµούς. 

7. Η µε αριθµό 1102/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Πειραιώς του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δια-

µάντως Μανωλάκου προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Εσωτερικών, σχετικά µε την κα-
ταβολή των δεδουλευµένων στους εργαζόµενους της Δηµοτικής
Κοινωφελούς Επιχείρησης Πολιτισµού Κερατσινίου. 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1083/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Μαρίνου προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την επαναφορά των Τµη-
µάτων Δικαστικού και Ελέγχου στη ΔΟΥ Αµαλιάδας. 

2. Η µε αριθµό 1094/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αλεξίου Μητρόπουλου προς τους
Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τη δηµιουργία των Ειδικών Οικονοµικών
Ζωνών (ΕΟΖ).

3. Η µε αριθµό 1073/25-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Εύβοιας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συ-
µεών Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα
προβλήµατα των πασχόντων από κυστική ίνωση. 

4. Η µε αριθµό 1097/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή προς
τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχε-
τικά µε το ενδεχόµενο δηµιουργίας Κέντρου Υποδοχής Λαθρο-
µεταναστών στο 523 Κέντρο Νεοσυλλέκτων Τ.Π. Στρατόπεδο
Μαυροδεντρίου Κοζάνης. 

5. Η µε αριθµό 1093/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού  Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Αικατερί-
νης Μάρκου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τις ευθύνες για
τη ρύπανση του Θερµαϊκού κόλπου από τη Μονάδα Καθαρισµού
Αποβλήτων (ΜΚΑ) της Βιοµηχανικής Περιοχής Θεσσαλονίκης.

6. Η µε αριθµό 1103/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Θεοδοσίου Κωνσταντινίδη προς τον Υπουργό Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την κα-
ταβολή των δεδουλευµένων των έκτακτων εκπαιδευτικών του ΤΕΙ
Θεσσαλονίκης και του ΤΕΙ Λάρισας. 

8456 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πρώτη θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 1084/26-2-2013 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Λακωνίας της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Φεβρωνίας Πατριανάκου προς τους
Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής
και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, σχετικά µε την αλόγιστη χρήση των Ανανεώσιµων
Πηγών Ενέργειας στο Νοµό Λακωνίας. 

Ορίστε, κυρία Πατριανάκου, έχετε το λόγο. 
ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Αισθάνοµαι την ανάγκη να ξεκινήσω µε µία αυτονόητη δήλωση,

ότι η βιώσιµη ανάπτυξη είναι αναγκαία επιλογή και προϋπόθεση,
ώστε κάθε γενιά να παραλαµβάνει από την προηγούµενη το ίδιο
κεφάλαιο φυσικών πόρων. Όµως, η λογική χρήση των ΑΠΕ είναι
εφικτή και επιβεβληµένη µε βάση και τις διεθνείς δεσµεύσεις της
χώρας. 

Σύµφωνα και µε απαντητικό έγγραφο, το οποίο εσείς, κύριε
Υπουργέ, µου έχετε χορηγήσει –και ήταν εξαιρετικά αναλυτικό-
έχουµε, ως χώρα, αναλάβει τη δέσµευση µέχρι το 2020 στην ακα-
θάριστη τελική κατανάλωση ενέργειας το 20% να παράγεται από
ΑΠΕ και ειδικά στην ηλεκτρική ενέργεια η παραγωγή να ανέρχε-
ται στο 40% από ΑΠΕ. Αυτό γίνεται ακόµα πιο επιτακτικό, αν λά-
βουµε υπ’ όψιν το πινακάκι το οποίο επίσης µου καταθέσατε,
όπου φαίνεται ότι η εξάρτηση της χώρας από το πετρέλαιο είναι
εξαιρετικά µεγάλη. 

Αντιπαρέρχοµαι τα ζητήµατα του υψηλού κόστους όσον
αφορά ειδικά τα αιολικά πάρκα και τι αυτό σηµαίνει για τον κα-
ταναλωτή και την εθνική οικονοµία, δηλώνω, όµως, ότι ως νοµός
είµαστε έτοιµοι να αναλάβουµε το µερίδιο ευθύνης που µας ανα-
λογεί. 

Δεν κατανοώ τον προγραµµατισµό, όπως αυτός φαίνεται από
το στρατηγικό σχεδιασµό της Περιφέρειας Πελοποννήσου, η Λα-
κωνία να σηκώσει όλο το βάρος της παραγωγής ηλεκτρικής
ενέργειας ειδικά από ανανεώσιµες πηγές ενέργειας και ειδικό-
τερα από τα αιολικά πάρκα. 

Αιτία της σηµερινής συζήτησης είναι ότι η αλόγιστη χρήση των
ΑΠΕ χωρίς ολοκληρωµένο σχέδιο, χωρίς ενηµέρωση και γνώση
της τοπικής κοινωνίας, χωρίς δασικούς χάρτες, χωρίς ένα σύγ-
χρονο και απολύτως ορισµένο ειδικό χωροταξικό για την εγκα-
τάσταση ΑΠΕ, χωρίς ένα στοιχειώδη προγραµµατισµό, χωρίς
καθορισµένες γαίες υψηλής παραγωγικότητας, όχι µόνο δεν
συµβάλει στη βιώσιµη ανάπτυξη του νοµού, αλλά µεταλλάσσει
και τη φυσιογνωµία του. 

Από µία περιοχή αγροτικής και τουριστικής ανάπτυξης µετα-
τρέπεται σε βιοµηχανική περιοχή παραγωγής ενέργειας. Μάλι-
στα, είναι µία περιοχή που έχει ιδιαίτερο φυσικό κάλλος, ένα
σπάνιο οικοσύστηµα, εφτά περιοχές «Natura», ασύγκριτης αξίας
µνηµεία και σπήλαια, σπάνια πανίδα και χλωρίδα. Έχουµε τον
Πάρνωνα, έχουµε τον Ταΰγετο, έχουµε µοναδικούς προστατευ-
µένους οικισµούς και όλα αυτά διακινδυνεύονται ερήµην των πο-
λιτών, αλλά και χωρίς επίγνωση κινδύνου της ίδιας της πολιτείας.

Με βάση τις εγκρίσεις που δόθηκαν στις τρεις περιοχές, τα
τρία πρόσφατα αιολικά πάρκα στις θέσεις Κοντορράχη, Γαϊδου-
ροβούνι και Χιονοβούνι, είναι αφορµή η συγκεκριµένη ερώτηση
για να µας πείτε αν είναι όντως εγκεκριµένα, όπως προβλέπει το
ειδικό χωροταξικό, αν έχει παραβιαστεί η νοµοθεσία και ποιες
είναι οι συνολικές επιπτώσεις στο νοµό, ποιος είναι ο συνολικό-
τερος προγραµµατισµός και εάν υπάρχει ένα σχέδιο το οποίο να
µας πείσει ότι είναι επ’ ωφελεία του νοµού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Στην επίκαιρη
ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Σταύρος
Καλαφάτης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κυρία Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, άκουσα προσεκτικά την προφορική τοπο-

θέτησή σας. Έχω και τη γραπτή σας. Εγώ είµαι έτοιµος εδώ να
σας καταθέσω -και είµαι αναγκασµένος να το κάνω αυτό, γιατί
έτσι ήταν η διατύπωση και η φύση της ερώτησής σας- µια σειρά
έργων που έγιναν στην περιοχή και µε ποιες διαδικασίες. Θα
κάνω και µία λεπτοµερή αναφορά παρακάτω. Δεν ξέρω αν θέλετε
να τα καταθέσω στα Πρακτικά ή να κάνω µία ρητή αναφορά.
Είναι µία σειρά συγκεκριµένων έργων -αυτή ήταν και η ερώτησή
σας- και νοµίζω ότι αυτό είναι το πνεύµα. Βεβαίως, θα σας πω
και µε ποιες διαδικασίες έγιναν.

Ξεκινώντας, από τα αιολικά πάρκα, δηλαδή, ποια πάρκα και
ποιες διαδικασίες έχουν εγκριθεί, ποια είναι τα φωτοβολταϊκά
πάρκα και τι επιπτώσεις έχουν στην περιοχή, εγώ θα ήθελα να
κάνω µία αναφορά κάποιων συγκεκριµένων έργων, για να είµαι
τυπικά σωστός απέναντι στην ερώτησή σας και να έχετε και εσείς
µία πληροφόρηση, αφού, νοµίζω, αυτό είναι και το πνεύµα της
συγκεκριµένης συζήτησης.

Από την αρµόδια Ειδική Υπηρεσία Περιβάλλοντος του Υπουρ-
γείου µας, λοιπόν, εκδόθηκαν αποφάσεις έγκρισης περιβαλλον-
τικών όρων για τα παρακάτω έργα ανανεώσιµων πηγών ενέρ-
γειας στο Νοµό Λακωνίας.

Ο Αιολικός Σταθµός Παραγωγής Ηλεκτρικής Ενέργειας στη
θέση Κατάντια-Τούρλες, πρώην Δήµος Νιάτων -θα αναφέρω µο-
νάχα κάποια στοιχεία για να µη δαπανήσω το χρόνο- Αιολικός
Σταθµός Παραγωγής Ηλεκτρικής Ενέργειας στη θέση Μπελε-
χέρι, Αιολικός Σταθµός Παραγωγής Ηλεκτρικής Ενέργειας στη
θέση Μακρυλάκκωµα και Προφήτης Ηλίας, Αιολικός Σταθµός
Παραγωγής Ηλεκτρικής Ενέργειας στις θέσεις Προφήτης Ηλίας,
Μακρυλάκκωµα, Τρυπητή και Σαγιάς, Αιολικός Σταθµός Παρα-
γωγής Ηλεκτρικής Ενέργειας στη θέση Χιονοβούνι στον Ευρώτα
και στη Μονεµβασιά, Αιολικός Σταθµός Παραγωγής Ηλεκτρικής
Ενέργειας στο Γαϊδουροβούνι, Αιολικός Σταθµός Παραγωγής
Ηλεκτρικής Ενέργειας συνολικής ισχύος 18,9 MW στις θέσεις
Κοντορράχη και Σπαρτίλα-Κάρκανο στο Δήµο Μονεµβασιάς και
βεβαίως αυτές είναι επτά περιπτώσεις.

Για όλα τα παραπάνω έργα τηρήθηκε η προβλεπόµενη από τη
νοµοθεσία διαδικασία δηµοσιοποίησης και ενηµέρωσης του κοι-
νού των µελετών περιβαλλοντικών επιπτώσεων, καθώς υπήρξε
και η διαβούλευση µε τις αρµόδιες υπηρεσίες. Επίσης, όπως ενη-
µερωθήκαµε -γιατί αναφερθήκατε και εσείς σωστά- από την Απο-
κεντρωµένη Διοίκηση Πελοποννήσου Δυτικής Ελλάδας και Ιονίου
έχουν εκδοθεί αποφάσεις έγκρισης περιβαλλοντικών όρων για
µία σειρά έργων παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας από ΑΠΕ.

Ειδικότερα σας αναφέρω τα εξής. Αιολικά πάρκα: WEHELLAS
AE, Αιολική Ζάρακα-Κουπιά, Αιολική Ζάρακα-Τούρλα, Αιολική Ζά-
ρακα-Γκιώνη, CNA Ενεργειακοί Σύµβουλοι Επιχειρήσεων-Ανεµό-
µετρα, Αιολική Ζάρακα-Μεταµόρφωση. Φωτοβολταϊκά Πάρκα:
Λάκων ΑΤΕ, Φωτοβολταϊκά Λακωνίας, Αιολικό Ρουµάνι, Ακτίνα Αι-
γαίου, Ακτίνα Ενέργειας, Ακτίνα Ηλίου, Ακτίνα Λακωνίας, Ακτίνα
Πελοποννήσου, Ακτίνα Φωτός, Ακτίνα Χανίων. Πρόκειται για δια-
φορετικά έργα, διαφορετικής ισχύος και ανανεώσιµες πηγές
ενέργειας.

Ειδικότερα τώρα, όσον αφορά στα αναφερόµενα έργα ΑΠΕ
στην περιοχή Ζάρακα και ειδικότερα, στο έργο του Αιολικού
Σταθµού Παραγωγής Ηλεκτρικής Ενέργειας ισχύος 24 MW στη
θέση Χιονοβούνι, διαπιστώθηκε από τις Υπηρεσίες µας πρό-
σφατα, µε το από 28-2-2012 προεδρικό διάταγµα, ότι χαρακτη-
ρίστηκαν ως παραδοσιακοί έντεκα οικισµοί, µεταξύ των οποίων
και ο οικισµός Χάρακας, που βρίσκεται σε απόσταση µικρότερη
των χιλίων πεντακοσίων µέτρων από τµήµα του έργου.

Κατόπιν, λοιπόν, αυτού, εξετάζεται η τροποποίηση ή ακόµα και
η ανάκληση, αν αυτό κριθεί αναγκαίο, της σχετικής απόφασης
ΕΠΟ ως προς το τµήµα του έργου που επηρεάζεται από τη γειτ-
νίαση του παραδοσιακού οικισµού Χάρακα.

Σε κάθε περίπτωση, πάντως, σας διαβεβαιώ ότι θα πράξουµε
οτιδήποτε είναι αναγκαίο για την προστασία της φυσιογνωµίας
της περιοχής. Στόχος των έργων ΑΠΕ στην περιοχή της Λακω-
νίας είναι η ενεργειακή αναβάθµιση της Πελοποννήσου στο πλαί-
σιο της εκπλήρωσης του εθνικού στόχου του 2020, η οποία θα
προσδώσει, κατά την άποψή µου, νέες δυνατότητες σε πολλά
πεδία δραστηριότητας, παράλληλα βεβαίως –όπως κι εσείς επι-
σηµάνατε στην προφορική διατύπωση της ερώτησής σας- µε τη
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διατήρηση της φυσιογνωµίας και την προστασία του φυσικού και
ανθρωπογενούς περιβάλλοντός της.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρία Πατριανάκου, έχετε το λόγο, για να δευτερολογήσετε.
ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πάντα στις απαντήσεις σας είστε εξαιρετικά

λεπτοµερής, εξαιρετικά ευκρινής και δεν κρύβεστε. Θα ήθελα να
πω, για να κατανοήσουµε το µέγεθος, ότι µε βάση τον περιφε-
ρειακό σχεδιασµό της Πελοποννήσου, η παραγωγή ηλεκτρικής
ενέργειας στο Νοµό Λακωνίας από ΑΠΕ είναι περίπου µιάµιση µε
δύο φορές µεγαλύτερη από την ηλεκτρική ενέργεια που παράγει
σήµερα ο σταθµός της Μεγαλόπολης. Προβλέπεται ότι θα πρέ-
πει να παράγονται γύρω στα 870-880 MW. Προβλέπονται ανεµο-
γεννήτριες και αν τυχόν πάρουµε τη βάση του περιφερειακού
σχεδιασµού και τις εγκρίσεις του ειδικού χωροταξικού πλαισίου,
µπορεί να µιλάµε και για εννιακόσιες ανεµογεννήτριες µαζεµένες
σε συγκεκριµένες περιοχές.

Το Δίκτυο Περιβαλλοντικής Προστασίας, που αποτελείται από
πάρα πολλούς φορείς και συλλόγους οι οποίοι έχουν ιδιαίτερη
ευαισθησία σ’ αυτά τα θέµατα, προσέφυγε εναντίον των δύο αι-
ολικών πάρκων που έχουν εγκριθεί στις περιοχές της Κοντορρά-
χης και στο Γαϊδουροβούνι για παράβαση της ευρωπαϊκής
νοµοθεσίας, σε σχέση µε το ότι δεν πρέπει να κατατίθεται περι-
βαλλοντική µελέτη µόνο όσον αφορά αυτό το συγκεκριµένο σχέ-
διο, αλλά το ευρύτερο σχέδιο το οποίο υπηρετούν και τις
επιπτώσεις που έχει στο σύνολο της περιοχής.

Επιπλέον δε, είναι προς τιµή σας και προς τιµή των υπηρεσιών
σας το γεγονός ότι στη θέση Χιονοβούνι αποδέχεστε ότι πράγ-
µατι οι αποστάσεις είναι µικρότερες από τον οικισµό Χάρακα και,
ταυτόχρονα, ο οικισµός Χάρακας περιβάλλεται από χαρακτηρι-
σµένη περιοχή «Natura».

Άρα, λοιπόν, θα έπρεπε να επανεξετάσουµε το ζήτηµα συνο-
λικά, διότι οι επιπτώσεις στην περιοχή είναι πολλές, αν λάβετε
υπ’ όψιν σας ότι αυτό είναι ένα σπάνιο οικοσύστηµα. Πιθανά έχει
χαρακτηριστεί ως ένα από τα είκοσι πιο σηµαντικά δάση στο σύ-
νολο της επικράτειας και ειδικά µε το µαύρο έλατο που έχει, το
οποίο δεν υπάρχει σχεδόν σε καµµία άλλη περιοχή. Αυτά έχουν
εξαφανιστεί, ειδικά και µετά τις τελευταίες καταστροφές.

Τίποτα από όλα αυτά, όµως, δεν θα συνέβαινε, αν µε το ν.
3851/2010 δεν είχε γίνει µία παρέµβαση που θα καταργούσε την
εκτίµηση περιβαλλοντικών επιπτώσεων στα κριτήρια αξιολόγη-
σης των αιτήσεων για χορήγηση άδειας παραγωγής ηλεκτρικής
ενέργειας από τη ΡΑΕ. Μία σειρά από σηµαντικά ερωτήµατα
προκύπτουν για το σύνολο, δηλαδή για το συνολικό ενεργειακό
σχέδιο παραγωγής και µεταφοράς ηλεκτρικής ενέργειας στην
Πελοπόννησο και, ειδικότερα, στη Λακωνία, τη στιγµή που σύµ-
φωνα µε την ΑΔΜΗΕ, τα ήδη υπάρχοντα φορτία δεν µπορούν να
είναι επαρκώς διαχειρίσιµα ως το 2025. Μάλιστα, η µε αριθµό
823/10-10-2012 απόφαση της ΡΑΕ που εσείς µου καταθέσατε,
χαρακτηρίζει την Πελοπόννησο ως περιοχή µε κορεσµένο δί-
κτυο. Μελέτη του ΕΜΠ χρηµατοδοτηµένη από τη ΡΑΕ, προτείνει
να δίνονται νέες άδειες µε το ρυθµό που εγκαθίστανται νέοι
σταθµοί, γιατί υπάρχουν πολλές αβεβαιότητες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Η «Μελέτη Ανάπτυξης Συστήµατος Μεταφοράς 2010-2014»

διαπιστώνει για τη διασπορά µικρότερου µεγέθους αιολικών πάρ-
κων ότι θα ήταν δυνατόν να ενσωµατωθούν στα υφιστάµενα δί-
κτυα, αλλά όχι αυτοί οι γιγάντιοι σχεδιασµοί που προγραµµατί-
ζονται. 

Θα ήθελα να ρωτήσω αν υπάρχει µελέτη κόστους-οφέλους
των ΑΠΕ στην τοπική οικονοµία, σε σχέση µε τις άλλες µορφές
ανάπτυξης –αγροτική και τουριστική- ποια είναι τα άµεσα αντα-
ποδοτικά οφέλη στις τοπικές κοινωνίες, αν έχει συνεκτιµηθεί το
περιβαλλοντικό κόστος για την εκτεταµένη χρήση των ΒΑΠΕ στη
Μάνη, στον Πάρνωνα, στον Ταΰγετο, στον Καβο-Μαλιά, στον Ζά-
ρακα, στην Κρεµαστή, στο Παυλοπέτρι, στην Ελαφόνησο, στη
Μονεµβάσια. Θέλουµε να δούµε αν έχει εκτιµηθεί η απώλεια της
τουριστικής και πολιτισµικής τους επιρροής, γιατί όλα αυτά τα

µέρη είναι περιοχές που είναι χαρακτηρισµένες για εγκατάσταση
αιολικών πάρκων. 

Είναι εφικτό η Πελοπόννησος να λειτουργήσει ως εξαγωγέας
ρεύµατος. Όµως, βάσει ποιας µελέτης γίνεται αυτό; Τα ερωτή-
µατα είναι πάρα πολλά και είναι αναπάντητα.

Και εσείς πολύ σωστά είπατε ότι θέλετε να µετρηθούν οι επι-
πτώσεις της εγκατάστασης των ΑΠΕ έξω από εδώ, πάνω στους
ανθρώπους, στα τοπία, στον τουρισµό, στις αξίες των ακινήτων,
στη φύση, στο νοµαρχιακό και εθνικό προϋπολογισµό, στην το-
πική ανταγωνιστικότητα. 

Κύριε Υπουργέ, δεν θέλουµε να γίνουµε η αιολική µπαταρία
της Πελοποννήσου. Διεκδικούµε µία ταχεία ανάπτυξη, αγροτική
και τουριστική. Επιδιώκουµε να επενδύσουµε στην ιστορία και
στον πολιτισµό, στα φυσικά πλεονεκτήµατά µας, στα υψηλής δια-
τροφικής αξίας αγροτικά προϊόντα, στις ήπιες µορφές παραγω-
γής ενέργειας, οι οποίες θα είναι ενταγµένες αδιατάρακτα στο
οικοσύστηµα. Αυτή είναι και η αιτία της σηµερινής συζήτησης.
Θα παρακαλούσα, λοιπόν, την ιδιαίτερη ευαισθησία σας, διότι η
Λακωνία πάει µονόπλευρα να σηκώσει ένα βάρος που δεν της
αναλογεί και απειλεί να την καταστρέψει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Kόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, πράγµατι ένα κρίσιµο ζήτηµα αναδεικνύεται
ίσως µε ακόµα πιο έντονο τρόπο σε αυτήν την κρίσιµη συγκυρία
που περνάει η χώρα µας, πώς δηλαδή, θα µπορέσουµε να παν-
τρέψουµε µε τον πιο ιδεώδη τρόπο πολλούς σκοπούς και να επι-
τύχουµε πολλούς στόχους, ιδιαίτερα σηµαντικούς, την ίδια
στιγµή, πώς δηλαδή στη χώρα µας θα προσπαθήσουµε και θα
επιτύχουµε την απόλυτη προστασία του περιβάλλοντος, πώς την
ίδια στιγµή θα µπορέσουµε να αναπτύξουµε τουριστική δραστη-
ριότητα στις περιοχές που υπάρχει αυτή η δυνατότητα, για να
δώσουµε µε αυτό τον τρόπο µία νέα διάσταση στην αναπτυξιακή
πορεία της χώρας, πώς ταυτόχρονα θα µπορέσουµε να αξιοποι-
ήσουµε όλα εκείνα τα µέσα που έχουµε και που οφείλουµε να
δραστηριοποιήσουµε, για να µπορέσουµε να εξοικονοµήσουµε
ενέργεια και να αποφύγουµε το µεγάλο πρόβληµα, το οποίο έχει
να κάνει µε το ζήτηµα της ενέργειας γενικότερα στη χώρα µας.

Στο πλαίσιο αυτό θέσατε πάρα πολλά ερωτήµατα, προς προ-
βληµατισµό προφανώς. Εγώ θα σας αναφέρω το πλαίσιο και τη
λογική, µέσα στα οποία κινούµαστε, σε σχέση βεβαίως µε τα δε-
δοµένα που υπάρχουν αυτήν τη στιγµή.

Η προώθηση των ΑΠΕ στη χώρα αποτελεί περιβαλλοντική και
ενεργειακή προτεραιότητα ύψιστης σηµασίας για την προστασία
του κλίµατος και αυτό είναι σύµφωνα µε την παράγραφο 2 του
άρθρου 1 του ν. 3468/2006. Με βάση το ίδιο άρθρο, προβλέπεται
η συµµετοχή της ενέργειας, που παράγεται από ΑΠΕ, στην ακα-
θάριστη τελική κατανάλωση ενέργειας σε ποσοστό 20% µέχρι το
2020 και καθορίζεται επιµέρους στόχος συµµετοχής ηλεκτρικής
ενέργειας, που παράγεται από ΑΠΕ, στην ακαθάριστη κατανά-
λωση ηλεκτρικής ενέργειας σε ποσοστό τουλάχιστον 40%. Για
την αξιολόγηση και επιτάχυνση των επενδύσεων έχει θεσπιστεί
πλαίσιο αδειοδότησης σταθµών ΑΠΕ, που λαµβάνει υπ’ όψιν
όλες τις σχετικές παραµέτρους, µεταξύ των οποίων περιβαλλον-
τικές και χωροταξικές, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις πιθανές επιπτώ-
σεις τους στο φυσικό και ανθρωπογενές περιβάλλον. 

Ειδικότερα δε, σύµφωνα µε το ειδικό πλαίσιο χωροταξικού
σχεδιασµού και αειφόρου ανάπτυξης για τις ΑΠΕ, προσδιορίζον-
ται οι διαδικασίες χωροθέτησης έργων ΑΠΕ ανά κατηγορία, δρα-
στηριότητες και κατηγορία χώρου, περιλαµβάνοντας εξαιρέσεις
περιοχών από τη χωροθέτηση αιολικών µονάδων, ελάχιστες απο-
στάσεις από συγκεκριµένες δραστηριότητες και περιοχές, καθο-
ρισµό µεγίστων επιτρεποµένων πυκνοτήτων αιολικών εγκαταστά-
σεων, έλεγχο ένταξης των αιολικών εγκαταστάσεων στο τοπίο
και ελάχιστες αποστάσεις µεταξύ ανεµογεννητριών για τη δια-
σφάλιση της λειτουργικότητας.

Το Υπουργείο και οι υπηρεσίες µας εξετάζουν πάντα τα στοι-
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χεία των υποβληθεισών µελετών περιβαλλοντικών επιπτώσεων
και αφού διαπιστωθεί η συµβατότητα των αιτούµενων έργων σε
σχέση µε τις κατευθύνσεις του περιφερειακού πλαισίου χωροτα-
ξικού σχεδιασµού και αειφόρου ανάπτυξης της Περιφέρειας Πε-
λοποννήσου, αλλά και µε τις κατευθύνσεις του ειδικού πλαισίου
χωροταξικού σχεδιασµού και αειφόρου ανάπτυξης για τις ΑΠΕ,
τότε και µόνο προχωράει η διαδικασία έκδοσης της έγκρισης πε-
ριβαλλοντικών όρων, αφού τηρηθεί η διαδικασία δηµοσιοποί-
ησης και ενηµέρωσης του κοινού των µελετών περιβαλλοντικών
επιπτώσεων, όπως ορίζει ο νόµος. 

Όµως, σε κάθε περίπτωση –και επανέρχοµαι στο αρχικό µου
σχόλιο- είναι πολύ σηµαντικό πώς θα µπορέσουµε όλοι µαζί, µε
τα συγκεκριµένα θεσµικά εργαλεία που διαθέτουµε, συνυπολο-
γιζοµένων των συγκεκριµένων παραγόντων που επιδρούν στην
καθηµερινότητα µας και στην αναπτυξιακή µας περιοχή, συµπε-
ριλαµβανοµένων των παραγόντων της περιβαλλοντικής θωράκι-
σης και προστασίας, που για το Υπουργείο µας, για τη χώρα και
για την Κυβέρνηση είναι πρώτιστος στόχος, σε συνδυασµό βε-
βαίως µε την αναπτυξιακή δραστηριότητα της χώρας µας και την
κοινωνική συνοχή –τρία στοιχεία άλλωστε, που συνιστούν την
αειφόρο ανάπτυξη, κυρίαρχο στοιχείο στην αναπτυξιακή προ-
οπτική της χώρας- να κινηθούµε µέσα σε αυτό το πλαίσιο. Και
θα ακούσουµε µε προβληµατισµό και µε τη δέουσα προσοχή τις
παρατηρήσεις που καταθέσατε στη σηµερινή συζήτηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Kόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Επόµενη είναι η πέµπτη µε αριθµό 1101/26-2-2013 επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος Χαλβατζή προς
τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής και Εσωτερικών, σχετικά µε το Πάρκο Περιβαλλοντικής
Ευαισθητοποίησης «Αντώνης Τρίτσης». 

Ορίστε, κύριε Χαλβατζή, έχετε το λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, υπάρχουν σοβαρά προβλήµατα στο Πάρκο

Περιβαλλοντικής Ευαισθητοποίησης «Αντώνης Τρίτσης». Τις τε-
λευταίες ηµέρες έχει διακοπεί η ηλεκτροδότηση στο πάρκο από
τη ΔΕΗ λόγω ληξιπρόθεσµων απαιτήσεών της από τον φορέα
διαχείρισης του πάρκου. Δεν είναι η πρώτη φορά που συµβαίνει
κάτι τέτοιο. Και στο παρελθόν έχει διακοπεί και η ηλεκτροδότηση
και η υδροδότηση, γιατί δεν χρηµατοδοτείται αυτή η δραστηριό-
τητα. Με αυτόν τον τρόπο µπαίνει σε κίνδυνο τόσο η βιοποικιλό-
τητα του πάρκου όσο και η ασφάλεια των επισκεπτών.

Η διακοπή της ηλεκτροδότησης του πάρκου έρχεται να προ-
στεθεί στην εικόνα εγκατάλειψης που πολύ συχνά αντιµετωπί-
ζουν οι επισκέπτες του. 

Βέβαια, η σηµερινή κατάσταση, κατά την άποψή µας δεν είναι
τυχαία. Είναι αποτέλεσµα της συστηµατικής υποβάθµισής του –
και το λέµε καθαρά- για να εξυπηρετηθεί ακόµη παραπέρα η εµ-
πορευµατοποίησή του και η λειτουργία του µε τη λογική της
ανταποδοτικότητας. Είναι αποτέλεσµα µιας πολιτικής που αντι-
µετωπίζει το περιβάλλον ως πηγή κερδοφορίας για το µεγάλο
κεφάλαιο. 

Το Πάρκο Περιβαλλοντικής Ευαισθητοποίησης «Αντώνης Τρί-
τσης» είναι δηµόσια περιουσία και αποτελεί ανάσα για τη δυτική
Αθήνα και το Λεκανοπέδιο συνολικά. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας κατ’ επανάληψη και µε ποι-
κίλους τρόπους έχει αναδείξει µέσα και έξω από τη Βουλή, τα
προβλήµατα που υπάρχουν. Έχουµε ζητήσει πολλές φορές να
σταµατήσει η υποβάθµιση και η απαξίωση του πάρκου και να
παρθούν όλα τα αναγκαία µέτρα για τη συντήρηση, φύλαξη και
αξιοποίησή του σαν ένας χώρος πρασίνου και αναψυχής για τους
κατοίκους της περιοχής, χωρίς βεβαίως τη συµµετοχή ιδιωτών,
αλλά µε επαρκή χρηµατοδότηση από τον κρατικό προϋπολογι-
σµό. 

Και σήµερα, κύριε Υπουργέ, σας ρωτάµε τι µέτρα θα πάρετε:
Για την άµεση επανασύνδεση της ηλεκτροδότησης;
Για την έκτακτη χρηµατοδότηση για την κάλυψη επειγουσών

αναγκών;
Για µία επαρκή, σταθερή και αποκλειστική χρηµατοδότηση

από τον κρατικό προϋπολογισµό;
Τέλος, τι θα γίνει µε την πρόσληψη µόνιµου προσωπικού µε

πλήρη εργασιακά δικαιώµατα, για την κάλυψη των αναγκών λει-
τουργίας, συντήρησης, φύλαξης και ανάδειξης του πάρκου; 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Σταύρος Καλαφά-

της.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε συνάδελφε,
βασική προτεραιότητα και µέριµνα του ΥΠΕΚΑ συνιστά η θεσµική
θωράκιση,  η προστασία, η ανάδειξη και η διατήρηση της βιοποι-
κιλότητας. 

Το Πάρκο Περιβαλλοντικής Ευαισθητοποίησης «Αντώνης Τρί-
τσης» µε το φυσικό οικοσύστηµά του αποτελεί πραγµατικά ένα
ανεκτίµητο δώρο της φύσης και παράλληλα πνεύµονα-άξονα
εντός του ανθρωπογενούς περιβάλλοντος του Λεκανοπεδίου.
Σήµερα περισσότερο από ποτέ, λόγω συσσωρευµένων προβλη-
µάτων προηγούµενων ετών, καθίσταται επιτακτική η ανάγκη  για
εξορθολογισµό και δροµολόγηση πολιτικών εξυγίανσης από το
ΥΠΕΚΑ. 

Με το π.δ. 184/2002 συνεστήθη αρχικά το νοµικό πρόσωπο
ιδιωτικού δικαίου µε την επωνυµία: Οργανισµός Διοίκησης και
Διαχείρισης Πάρκου Περιβαλλοντικής Ευαισθητοποίησης «Αν-
τώνη Τρίτση». 

Στη συνέχεια, µε το ν. 4002/2011 ο Οργανισµός Διοίκησης και
Διαχείρισης του Πάρκου, ο Οργανισµός Ανάπτυξης και Διαχείρι-
σης του Ελαιώνα και ο Φορέας Διαχείρισης και Ανάπλασης του
ποταµού Κηφισού και των παραχειµάρρων του καταργήθηκαν ως
αυτοτελή νοµικά πρόσωπα και συγχωνεύθηκαν σε ένα νέο νοµικό
πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου, µε την ονοµασία: Μητροπολιτικός
Φορέας Ανάπλασης και Διαχείρισης Προστατευόµενων Περιο-
χών Αττικής.

Κύρια αρµοδιότητα και κατ’ επέκταση στοχοθεσία του φορέα,
αποτελεί η βέλτιστη διοικητική διαχείριση, η αειφορική προστα-
σία του φυσικού οικοσυστήµατος, η βελτίωση και ανάδειξη των
εκτάσεων αστικού πρασίνου πάρκων, πρασίνου αναψυχής, πολι-
τισµού και αλσών, υπερτοπικής σηµασίας  ιδιαίτερα της Μητρο-
πολιτικής Περιφέρειας της Αττικής. 

Αυτή, λοιπόν, είναι η ευκαιρία για ένα νέο ξεκίνηµα, µε νέους
ανθρώπους, όχι απαραίτητα στην ηλικία, αλλά µε φρέσκιες ιδέες
και όρεξη για δουλειά. Το προσωρινό διοικητικό συµβούλιο του
µητροπολιτικού φορέα διορίστηκε στις 19 Φεβρουαρίου του
2013. 

Η πρώτη συνεδρίαση του διοικητικού συµβουλίου έχει προ-
γραµµατιστεί για τη Δευτέρα 4 Μαρτίου του 2013 µε θέµατα τη
συγκρότησή του σε σώµα και την παροχή εξουσιοδοτήσεων και
νοµιµοποιήσεων στον Πρόεδρο για την αντιµετώπιση των άµε-
σων ζητηµάτων που έχουν προκύψει αναφορικά µε τη λειτουργία
του πάρκου, όπως είναι η διακοπή της ηλεκτροδότησής του, που
αναφέρατε και εσείς στην ερώτησή σας. 

Είναι γεγονός ότι η διαχείριση του µητροπολιτικού φορέα έχει
να αντιµετωπίσει πολλές δυσκολίες λόγω των περιορισµένων
εσόδων και της έλλειψης προσωπικού. Αυτό, όµως, κύριοι συνά-
δελφοι, δεν σηµαίνει ότι δεν υπάρχουν δυνατότητες να ξεπερα-
στούν τα προβλήµατα.

Η αξιοποίηση των υφιστάµενων υποδοµών, η βέλτιστη οικονο-
µική διαχείριση των δηµόσιων εκτάσεων που έχουν παραχωρηθεί
στο φορέα, η είσπραξη εσόδων από συµβάσεις που έχουν υπο-
γραφεί τα προηγούµενα χρόνια, η συµµετοχή σε εθνικά και ευ-
ρωπαϊκά προγράµµατα, αποτελούν κάποιες από τις δυνατότητες
που ανοίγονται και οι οποίες µε τη βοήθεια, φυσικά, του Υπουρ-
γείου, µπορούν να οδηγήσουν σε ένα µοντέλο αποτελεσµατικής
οικονοµικής διαχείρισης, αν όχι οικονοµικής αυτοτέλειας.

Το πάρκο διαθέτει έσοδα από την εκµίσθωση των υφιστάµε-
νων υποδοµών, τα οποία κατά γενική διαπίστωση έχουν δυσκολία
στην είσπραξή τους. Αυτό είναι ένα ζητούµενο και πρέπει να το
αναδείξουµε. Το προσωπικό του αποτελείται από τέσσερις ερ-
γαζοµένους, κατηγορίας ΔΕ, µε σύµβαση αορίστου χρόνου, έναν
εργαζόµενο µε σύµβαση έργου και µικρό αριθµό ατόµων που
έχουν προσληφθεί για έξι µήνες από πρόγραµµα κοινωφελούς
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εργασίας, σε συνεργασία µε µη κυβερνητική οργάνωση. 
Είναι σαφές ότι υπάρχει ανάγκη εξειδικευµένου προσωπικού,

όπως µηχανικών ή γεωπόνων. Από πλευράς του Υπουργείου µας
γίνεται προσπάθεια, οφείλω να σας οµολογήσω, για να εξασφα-
λισθεί η αναγκαία χρηµατοδότηση, λαµβάνοντας όµως υπ’όψιν -
και θα πρέπει να µιλάµε στη βάση του ρεαλισµού- τον περιορι-
σµό που θέτει η παρούσα δυσµενής οικονοµική συγκυρία.

Από την άλλη πλευρά, το νέο διοικητικό συµβούλιο του µητρο-
πολιτικού φορέα θα εργαστεί για την επίτευξη των στόχων τόσο
βραχυπρόθεσµα όσο και µακροπρόθεσµα. 

Πρώτος στόχος αµέσως από τον επόµενο µήνα θα είναι, να
πληρωθούν οι άµεσες ληξιπρόθεσµες οφειλές του πάρκου προς
τη ΔΕΗ, την ΕΥΔΑΠ, το προσωπικό, τις εργοδοτικές εισφορές
και τη ΔΟΥ µε τη συνδροµή και του δικού µας Υπουργείου, όσο
γίνεται. 

Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου, για να σας αναφέρω µια
σειρά από σκέψεις και ενέργειες του Υπουργείου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ. 

Έχετε το λόγο, κύριε συνάδελφε, για να δευτερολογήσετε και
εσείς. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µιλήσατε για τη βιο-
ποικιλότητα. Πράγµατι είναι το πρώτο ζήτηµα. Καταστράφηκε το
Δέλτα Φαλήρου και υπήρξαν και εκεί συνέπειες σοβαρές στη βιο-
ποικιλότητα που  υπήρχε. Και εδώ υπάρχουν κίνδυνοι. 

Μιλήσατε για όρεξη για δουλειά. Υπάρχει όρεξη για δουλειά.
Υπάρχουν πολλοί άνθρωποι που έχουν µια ιδιαίτερη ευαισθησία.
Το ζήτηµα είναι να υπάρχουν κονδύλια. Είναι µια απέραντη
έκταση. Μιλήσατε για τρεις – τέσσερις εργαζοµένους που  υπάρ-
χουν εκεί και κάποιους συµβασιούχους. Υπάρχει ο ρεαλισµός και
η δύσκολη οικονοµική συγκυρία, λέτε. 

Μπορεί και πρέπει να αναβαθµιστεί το πάρκο για να καταστεί
πραγµατικά µια όαση. Τι προβλήµατα έχουµε σήµερα; Υποβαθ-
µίζεται συνεχώς η ποιότητα ζωής των εργαζοµένων. Μειώσεις µι-
σθών, µειώσεις συντάξεων, απολύσεις, ανεργία. Μη δυσκο-
λεύουµε και άλλο τη ζωή µε την επιβάρυνση του περιβάλλοντος.
Μη χειροτερεύουµε, δηλαδή παραπέρα τις συνθήκες ζωής των
εργαζοµένων. 

Υπήρξαν δηµοσιεύµατα, που εµείς έχουµε καταγγείλει, ότι η
υποβάθµιση και η απαξίωση αυτού του χώρου γίνεται συνειδητά,
ώστε να φτάσει κάποια στιγµή ως ώριµος καρπός, να παραδοθεί
προς εκµετάλλευση στο µεγάλο κεφάλαιο. Μια µορφή ιδιωτικο-
ποίησης. Μπορεί να την πείτε αξιοποίηση. Ουσιαστικά κινείτε µια
λογική για τη λειτουργία του πάρκου µε εισιτήριο, µε ανταποδο-
τικότητα. Πολύ φοβούµαστε ότι τέτοιες σκέψεις δεν βρίσκονται
στο πίσω µέρος του µυαλού κάποιων, αλλά µεθοδεύονται συστη-
µατικά για να προωθηθούν. 

Οι εργατογειτονιές της Δυτικής Αθήνας, η εργατική λαϊκή οι-
κογένεια στην ευρύτερη περιοχή έχουν ανάγκη απ’ αυτό το
πάρκο. Και εµείς είµαστε σίγουροι ότι όπως και σήµερα, έτσι θα
συνεχίσουν µε τον αγώνα, µε την πάλη τους, µέσα από τους µα-
ζικούς φορείς στις γύρω περιοχές. Δεν θα επιτρέψουν µια τέτοια
λογική να προχωρήσει από τη µια µεριά, µια λογική της υποβάθ-
µισης και από την άλλη, την ιδιωτικοποίηση του πάρκου. 

Το Πάρκο Περιβαλλοντικής Ευαισθητοποίησης «Αντώνης Τρί-
τσης» πρέπει να παραµείνει ελεύθερο για τους κατοίκους της πε-
ριοχής, να είναι δηµόσια περιουσία και να µην είναι ένα ακόµα
φιλέτο στο κεφάλαιο. Πρέπει να αναβαθµιστεί, να έχει σταθερή
και επαρκή χρηµατοδότηση από τον κρατικό προϋπολογισµό.
Και βεβαίως πρέπει να παρθούν µέτρα, για να γίνουν οι απαραί-
τητες προσλήψεις µόνιµου προσωπικού µε πλήρη εργασιακά δι-
καιώµατα. Είναι απαραίτητη η συντήρηση, η λειτουργία και όχι
µόνο η φύλαξη, αλλά η παραπέρα ανάδειξη του πάρκου και η
πλήρης αξιοποίησή του από τους εργαζοµένους, από το λαό της
περιοχής.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΣΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστού-

µε, κύριε Χαλβατζή.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, συµφωνούµε πραγµατικά στο ότι η ανταπό-

δοση από ένα θησαυρό βιοποικιλότητας, όπως είναι το πάρκο
«Αντώνης Τρίτσης», δεν προέρχεται από τα έσοδα που µπορεί
να δηµιουργήσει, αλλά από την αναβάθµιση του φυσικού περι-
βάλλοντος. Ωστόσο παραµένει µία αναγκαιότητα, αν θέλουµε να
δούµε την πραγµατικότητα κατάµατα, για την ύπαρξη ενός συγ-
κεκριµένου, αποτελεσµατικού, σύγχρονου µοντέλου διαχείρισης
του πάρκου «Αντώνης Τρίτσης». 

Αναφερθήκατε έντονα και ορθώς, κατά την άποψή µου -αλλά
δεν φτάνει αυτό- στο ζήτηµα των εργαζοµένων. Για να µπορέ-
σουµε να πετύχουµε ένα αποτελεσµατικό µοντέλο διαχείρισης,
χρειάζεται κάτι πολύ περισσότερο από το να φωτίσουµε το ζή-
τηµα του έµψυχου δυναµικού, το ποσοτικό και το ποιοτικό φυ-
σικά. Νοµίζω ότι θα πρέπει να δούµε και µία σειρά άλλων παρα-
µέτρων, που συναποτελούν ένα ολοκληρωµένο και αποτελεσµα-
τικό σύστηµα διαχείρισης.

Έτσι αυτά που εµείς θα ενθαρρύνουµε για τους επόµενους
µήνες, είναι τα εξής: 

Πρώτον, να υπάρξει καταγραφή και εκκαθάριση των υποχρε-
ώσεων των τριών φορέων, ώστε να είναι εφικτή η κατάργηση των
παλιών ΑΦΜ και η έναρξη του νέου φορέα, σύµφωνα µε τα όσα
ορίζει η φορολογική νοµοθεσία για τα νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού
δικαίου, λειτουργώντας παράλληλα µε την όσο γίνεται µεγαλύ-
τερη διαφάνεια.

Δεύτερον, τη δηµιουργία σχεδίου κοινής υπουργικής απόφα-
σης για τον κανονισµό λειτουργίας, µε τον οποίο θα καθορίζονται
οι σκοποί του οργανισµού, η έδρα του, η σύνθεση και ο τρόπος
συγκρότησης του Δ.Σ., η διάρκεια της θητείας των µελών του, ο
τρόπος λειτουργίας του, οι αρµοδιότητες του Δ.Σ. και των λοι-
πών οργάνων διοίκησης.

Τρίτον, θα προχωρήσουµε στην οργάνωση και αναδιάρθρωση
των υπηρεσιών.

Τέταρτον, στη σύνταξη προϋπολογισµού και προγραµµατι-
σµού δράσης.

Πέµπτον, στην προσπάθεια επίλυσης οικονοµικών υποχρεώ-
σεων των καταργηθέντων και συγχωνευθέντων φορέων.

Έκτον, στη βελτίστη οικονοµική διαχείριση των δηµόσιων
εκτάσεων που έχουν περιέλθει στη διαχείρισή του.

Επίσης στην ολοκλήρωση του έργου της ανακύκλωσης των
νερών των λιµνών, της πυρόσβεσης και της άρδευσης του πάρ-
κου. Στην κατάρτιση τεχνικών δελτίων για συµµετοχή του πάρκου
σε εθνικά και ευρωπαϊκά προγράµµατα, που είναι ένας άλλος
αποτελεσµατικός τρόπος χρηµατοδότησης της λειτουργίας του
συγκεκριµένου πάρκου.

Ακόµη στην αξιοποίηση του έργου τέχνης «Κιβωτός», το οποίο
αποτέλεσε την επίσηµη συµµετοχή της Ελλάδας στη Μπιενάλε
αρχιτεκτονικής το 2010, σε κάθε ενέργεια για την είσπραξη οφει-
λόµενων ενοικίων και άλλων εσόδων από συµβάσεις, που έχουν
υπογραφεί τα προηγούµενα χρόνια, ενώ θα καταρτιστεί κι ένα
σχέδιο αξιοποίησης υφιστάµενων υποδοµών, που σήµερα δεν
χρησιµοποιούνται για την περαιτέρω αύξηση των εσόδων του
φορέα.

Βεβαίως θα αναζητηθούν κι άλλες πηγές εσόδων, όπως είναι,
παραδείγµατος χάριν, οι χορηγίες.

Έτσι λοιπόν εµείς πιστεύουµε ότι εκτός από το σηµαντικό ζή-
τηµα –επαναλαµβάνω- των εργαζοµένων το οποίο θέσατε, υπάρ-
χει µία ανάγκη για µία ολοκληρωµένη διαχείριση, για ένα
σύγχρονο προγραµµατισµό, µία σύγχρονη εκτέλεση ενός οργα-
νογράµµατος τέτοιου, που θα µπορέσει να διατηρήσει τη λει-
τουργία του πάρκου σε ένα τέτοιο επίπεδο, που θα ανταποκρί-
νεται πραγµατικά στην κατ’ αρχήν αποστολή του, που όλοι –και
οι πολίτες, αλλά κυρίως η πολιτεία- οφείλουµε να διασφαλί-
σουµε.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ευχαριστού-

µε κι εµείς, κύριε Υπουργέ.
Εισερχόµαστε στη συζήτηση της δεύτερης µε αριθµό 1087/26-

2-2013 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’
Πειραιώς του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη προς τον Υπουργό

8460 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Οικονοµικών, σχετικά µε τον έλεγχο των προσώπων και των λο-
γαριασµών της λίστας Λαγκάρντ.

Κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να πω στον παριστάµενο Υφυπουργό ότι µένουµε

εµβρόντητοι και έκπληκτοι από το γεγονός ότι ο έλεγχος της λί-
στας Λαγκάρντ -ένα σκάνδαλο που συγκλονίζει επί τόσον καιρό
τη χώρα και την κοινή γνώµη και έχει συσταθεί προκαταρκτική
επιτροπή, προκειµένου να διερευνήσει ευθύνες πολιτικών προ-
σώπων γι’ αυτήν τη λίστα και την απόκρυψή της-προκειµένου το
δηµόσιο να αποκοµίσει έσοδα, ενδεχοµένως και µεγάλα έσοδα,
από αυτήν τη λίστα,  δεν έχει προχωρήσει καθόλου. Μετά λύπης
µας λοιπόν διαπιστώνουµε ότι επικρατεί απόλυτη αφασία, από-
λυτη απραξία.

Μιλάµε για µία λίστα, η οποία έχει παραδοθεί εδώ και τρία χρό-
νια και το τελευταίο διάστηµα -εδώ και πέντε µήνες- έχει σχεδόν,
µε τη νέα της µορφή, παραδοθεί στις αρµόδιες αρχές από τον
Πρωθυπουργό της χώρας, όπως παραδόθηκε κ.λπ. -δεν µπαίνω
σ’ αυτήν τη συζήτηση- και όµως δεν έχει γίνει απολύτως τίποτα. 

Ξέρετε πολύ καλά ότι τα έσοδα καταρρέουν. Το γνωρίζετε
αυτό. Για άλλη µία φορά, λόγω των εσόδων, αποτυγχάνει το
τρίτο µνηµονιακό πρόγραµµα. Και γιατί αποτυγχάνουν τα έσοδα;
Η κύρια αιτία είναι η εκτεταµένη φοροδιαφυγή, η οποία δεν µπο-
ρεί να συλληφθεί. Ακόµα και το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο σας
καταγγέλλει για απόλυτη απραξία στο θέµα της πάταξης της φο-
ροδιαφυγής. 

Και βλέπουµε ότι ενώ έχετε µπροστά σας µία χρυσοφόρο
πηγή, τη λίστα Λαγκάρντ, για την αποκόµιση εσόδων -και όχι
µόνο τη λίστα Λαγκάρντ, αυτή η λίστα σας ανοίγει όµως ένα
δρόµο πλανητικό για την αναζήτηση εσόδων τέτοιου τύπου- δεν
αξιοποιείτε τη δυνατότητα που σας δίνει. Τι θέλετε να κάνετε;
Θέλετε να ρίξετε στα µαλακά όσους τυχόν έχουν ευθύνες για το
σκάνδαλο της απόκρυψης της λίστας Λαγκάρντ, λέγοντας ότι
δεν υπάρχουν έσοδα από αυτήν τη λίστα, άρα και να απεκρύβη
τόσον καιρό, δεν έχει καµµιά σηµασία; Μήπως αυτό είναι τελικά
το γεγονός που σας κάνει να έχετε αυτήν την απραξία, αυτήν την
πλήρη αδιαφορία; 

Αναµένω λοιπόν την απάντησή σας και αναµένω κυρίως να µου
πείτε πέραν του τι έχει γίνει, τι πρόκειται να κάνετε και να µας
βάλετε και ένα χρονοδιάγραµµα, για να έχουµε συγκεκριµένα
αποτελέσµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονο-
µικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης.

Κύριε Μαυραγάνη, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κυρία Πρόεδρε, κύριε Βουλευτά, φυσικά και δεν θα συµφωνήσω
µαζί σας, διότι δεν πρόκειται περί απραξίας, όσον αφορά τις
ενέργειες των ελεγκτικών αρχών σε σχέση µε τη λίστα. Ο έλεγ-
χος της λίστας αυτής, η οποία περιλαµβάνει δύο χιλιάδες εξήντα
δύο  περιπτώσεις, έχει ξεκινήσει από το ΣΔΟΕ, κατόπιν εισαγγε-
λικής παραγγελίας και έχει ήδη ξεκινήσει η φορολογική ταυτο-
ποίηση χιλίων εξακοσίων ογδόντα ενός φυσικών προσώπων και
σαράντα νοµικών προσώπων όπου και έχει ολοκληρωθεί αυτή η
φορολογική ταυτοποίηση.

Το δεύτερο στάδιο είναι το στάδιο του ανοίγµατος λογαρια-
σµών και της σύγκρισης δηλωθέντων εισοδηµάτων κατά τα τε-
λευταία έτη και είναι ήδη σε εξέλιξη. Έχουν ζητηθεί πληροφορίες
και αναµένεται να ολοκληρωθεί το επόµενο χρονικό διάστηµα.

Παράλληλα έχει ξεκινήσει η διαδικασία ελέγχου µε ειδοποι-
ήσεις προς φορολογουµένους, οι οποίοι καλούνται για διευκρι-
νίσεις, προκειµένου να παράσχουν τα αναγκαία δικαιολογητικά
και τις πληροφορίες που αφορούν την περίπτωσή τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Κύριε Λαφαζάνη, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πολύ σύντοµη ήταν η απάντησή

σας. Θα την προετοιµάζατε πάρα πολύ καιρό φαίνεται, για να
είναι τόσο σύντοµη και να µην απαντά στην ουσία του ερωτήµα-

τος, το οποίο, ξέρετε, είναι µέγα θέµα.
Δεν σας ερωτούµε αυτήν τη στιγµή για κάτι δευτερεύον, µι-

λάµε για την ουσία της υπόθεσης της λίστας Λαγκάρντ. Η ουσία
της υπόθεσης της λίστας Λαγκάρντ, πέραν των ενδεχόµενων ευ-
θυνών, είναι να αποκοµίσει έσοδα το δηµόσιο και εσείς µου λέτε
ότι προχωρήσατε στη φορολογική ταυτοποίηση. Έλεος! Η φο-
ρολογική ταυτοποίηση θέλει να είναι τρία χρόνια καταχωνια-
σµένη η λίστα Λαγκάρντ, να την έχει πέντε µήνες το ΣΔΟΕ, για
να κάνει φορολογική ταυτοποίηση µόλις χθες, όπως µας είπε ο
κ. Παναγιωτόπουλος ή ο κ. Μαντούβαλος, αν δεν κάνω λάθος,
σε σαράντα τρία ονόµατα, τους µεγαλύτερους καταθέτες, στους
οποίους έχει σταλεί επιστολή, προκειµένου να ενηµερώσουν την
Αρχή για τις καταθέσεις και τυχόν προβλήµατα που υπάρχουν ή
αν είναι φορολογικά εντάξει; 

Πέραν των νοµικών προβληµάτων που έχει αυτή η επιστολή,
δεν ξέρω αν τα έχετε εξετάσει ή αν το κάνετε και αυτό -επιτρέψτε
µου να πω- επίτηδες. Δηλαδή, στέλνουµε την επιστολή, για να
µας πουν «µε ποιο δικαίωµα στέλνετε την επιστολή, γιατί εµείς
να απαντήσουµε, από πού έχετε τα στοιχεία;». Υπάρχουν νοµικά
προβλήµατα. Τα έχετε εξετάσει, ώστε να µη βρεθείτε στο κενό; 

Πέραν αυτού, φθάσαµε λοιπόν στα τρία χρόνια και στους
πέντε µήνες από την τελευταία φορά που έφτασε η λίστα στο
ΣΔΟΕ, η τελευταία λίστα, η ολοκληρωµένη, υποτίθεται, και δεν
έχετε κάνει απολύτως τίποτα. Μου λέτε για φορολογική ταυτο-
ποίηση, το πιο απλό πράγµα που µπορεί να γίνει, αλλά κανένας
απολύτως έλεγχος, καµµιά διασταύρωση, καµµιά διενέργεια κι-
νήσεων, κανένας συντονισµός υπηρεσιών δεν έχει γίνει, ώστε να
υπάρχει η ανάδειξη του προβλήµατος. 

Έχουµε βεβαίως και τον κ. Παναγιωτόπουλο, ανώτατο στέλε-
χος του ΣΔΟΕ να λέει: «Δεν µπορούµε να κάνουµε τίποτα, διότι
δεν έχουµε προσωπικό. Ζητήσαµε εκατό άτοµα να συνεισφέρουν
σε αυτήν την υπόθεση και µας εδόθησαν µόνο δύο. Είναι αδύ-
νατο να αντεπεξέλθουµε στην προσπάθεια». Τι κάνετε λοιπόν;
Μια τρύπα στο νερό! Και αυτό τι δείχνει; Δείχνει το πρόβληµα
που υπάρχει πλέον στην Κυβέρνησή σας, το πρόβληµα για την
πάταξη της φοροδιαφυγής, το πρόβληµα για τη συλλογή εσό-
δων. Μιλάµε για κατάρρευση ενός µηχανισµού, µιλάµε για κα-
τάρρευση µιας πολιτικής, µιλάµε για κατάρρευση της πορείας
της χώρας µε αυτόν τον τρόπο, πολύ περισσότερο βεβαίως, όταν
στην προκειµένη περίπτωση έχουµε να κάνουµε µε µεγαλοσχή-
µονες, έχουµε να κάνουµε µε πολιτικές ευθύνες -και ίσως όχι
µόνο πολιτικές- όσον αφορά το σκάνδαλο της λίστας Λαγκάρντ,
οι οποίες βεβαίως, κατ’ αυτόν τον τρόπο της παγερής αδιαφο-
ρίας και απραξίας, συγκαλύπτονται.

Θέλω µία συγκεκριµένη απάντηση. Σας είπα: Πείτε µου πού
έχει φτάσει ο έλεγχος, σε πόσα πρόσωπα. Πού έχουν διαπιστω-
θεί προβλήµατα και τι ενέργειες έχουν γίνει; Εν πάση περιπτώσει,
ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα για να τελειώσουµε; Δηλαδή,
έχετε βάλει την προκαταρκτική επιτροπή να κάνει όλον αυτόν το
θόρυβο, όταν δεν υπάρχει δυνατότητα συλλογής εσόδων; Γιατί
αυτό είναι το πρόβληµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε  Λαφαζάνη.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Μαυραγάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κατ’

αρχάς, όσον αφορά τα όσα αναφέρθηκαν περί θέµατος συγκα-
λύψεως, αυτά δεν αφορούν την παρούσα Κυβέρνηση, η οποία
έχει αποδείξει ότι από τη στιγµή που προκύπτει ένα πρόβληµα,
το αντιµετωπίζει µε τρόπο δραστικό. 

Η συγκεκριµένη λίστα από τη στιγµή που έχει ξεκινήσει η
έρευνα γι’ αυτά τα πρόσωπα, τα οποία αναφέρονται –επαναλαµ-
βάνω ότι είναι και κάτω από εισαγγελική παραγγελία αυτή η
έρευνα - όχι µόνο, όπως σας είπα, δεν έχει αφεθεί, αλλά έχουν
γίνει συγκεκριµένες ενέργειες και οι ενέργειες αυτές προχωρούν
πολύ γρήγορα. 

Βεβαίως υπάρχουν ελλείψεις στον φοροελεγκτικό µηχανισµό
και έχουµε πει µε συγκεκριµένες ενέργειες πώς θα µπορέσουµε
να τον ενισχύσουµε, µε πρόσληψη νέων ελεγκτών µε εσωτερική
διαδικασία για ενίσχυση των ελεγκτικών µηχανισµών, από υπαλ-
λήλους µέσα στο Υπουργείο Οικονοµικών και όλα αυτά έχουν
µπει σε µία φάση εκτέλεσης. 
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Όµως αυτά τα οποία αναφέρατε, ότι είναι πάρα πολύ εύκολες
εργασίες, δεν είναι τόσο εύκολο, πιστέψτε το, διότι από τη στιγµή
που βλέπεις ένα όνοµα, µέχρι να φτάσεις στη φορολογική του
ταυτοποίηση, δεν είναι καθόλου απλή διαδικασία. Το γεγονός ότι
µέσα σε αυτό το χρονικό διάστηµα στο 83% περίπου των ατόµων
ή νοµικών προσώπων που περιλαµβάνονται, έχει επιτευχθεί αυτή
η ταυτοποίηση και πλέον προχωρούν οι ελεγκτικές αρχές σε
ελεγκτικές ενέργειες, µε αυτά τα οποία σας ανέφερα, αποδει-
κνύει έµπρακτα ότι προχωράει το ελεγκτικό έργο και στο επό-
µενο χρονικό διάστηµα θα έχουµε αποτελέσµατα.

Όσον αφορά αυτά τα οποία είπατε, ότι δεν έχουµε κάποιο
πρόγραµµα για να µπορέσουµε να ελέγξουµε αυτούς που βρί-
σκονται στη λίστα, νοµίζω ότι η αναφορά σας δεν είναι σωστή,
γιατί σας είπα ότι µε συγκεκριµένες ενέργειες µέσα σε ένα σύν-
τοµο χρονικό διάστηµα έχουµε κατορθώσει να έχουµε πλέον την
εικόνα και να έχουµε προχωρήσει σε ελεγκτικές ενέργειες συγ-
κεκριµένες. Άρα λοιπόν τα περί απραξίας ή τεχνητής καθυστέ-
ρησης δεν αφορούν εµάς. Η Κυβέρνηση προχωράει και στην
ουσία του θέµατος και θα έχουµε, πιστεύω, αποτελέσµατα.
Μόλις έχουµε αποτελέσµατα, φυσικά η Βουλή ενηµερώνεται
αµέσως.

Ευχαριστώ πολύ.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ: Πρέπει να συγκροτηθεί ειδική οµάδα,

κύριε Υπουργέ. Ούτε οµάδα ειδική δεν έχετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Η τρίτη µε αριθµό 1099/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή Ηµαθίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Κωνσταντίνου Γιοβανόπουλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
σχετικά µε την αύξηση του ωραρίου των βρεφονηπιαγωγών δεν
συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και διαγράφεται.

Εισερχόµαστε στην έκτη µε αριθµό 1100/26-2-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάντως Μανωλάκου προς
τους Υπουργούς Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης και Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε την ένταξη του Ταµείου Διοίκησης και
Διαχείρισης Πανεπιστηµιακών Δασών (ΤΔΔΠ) στην εταιρεία δια-
χείρισης Οικονοµικών του Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου Θεσσα-
λονίκης.

Έχετε το λόγο, κυρία συνάδελφε. 
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός ότι

στο πλαίσιο κατάργησης και συγχώνευσης φορέων του δηµο-
σίου προωθείται και µια άδικη κατά τη γνώµη µας και προβληµα-
τική ένταξη του Ταµείου Διοίκησης και Διαχείρισης Πανεπιστη-
µιακών Δασών σε µια εταιρεία διαχείρισης Οικονοµικών του Αρι-
στοτελείου Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης. Και, όµως, είναι γνω-
στό ότι ο σκοπός δηµιουργίας του Ταµείου Διοίκησης και
Διαχείρισης Πανεπιστηµιακών Δασών ήταν ερευνητικός και εκ-
παιδευτικός. Μάλιστα, αυτό έχει κατοχυρωθεί και µε το νόµο.
Δηλαδή, η αποστολή αυτού του ταµείου είναι η δηµιουργία πρό-
τυπης και υποδειγµατικής διαχείρισης των δηµόσιων δασών του
Περτουλίου Τρικάλων και του Ταξιάρχη-Βραστών Χαλκιδικής και
έχουν παραχωρηθεί για νοµή στο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης
για να κάνουν την πρακτική τους εκπαίδευση οι φοιτητές της Δα-
σολογικής Σχολής. Μάλιστα, διεξάγονται και δασικές µελέτες και
έρευνες για τη δηµιουργία πρότυπων δασοκτηµάτων και υπο-
δειγµατικής δασικής διοίκησης. 

Το πανεπιστηµιακό δάσος του Περτουλίου έχει µια έκταση
τριάντα τριών χιλιάδων στρεµµάτων. Το δάσος του Ταξιάρχη της
Χαλκιδικής είναι πενήντα οκτώ χιλιάδες στρέµµατα. Είναι µονα-
δικής φυσικής οµορφιάς, πρότυπα επιστηµονικής προστασίας
και διαχείρισης. Αυτά, βεβαίως, έχουν µπει στο στόχαστρο επι-
χειρηµατικών οµίλων ως «φιλέτα». Ναι, τα ορέγονται για κέρδη.

Είναι, λοιπόν, φανερό ότι η ένταξη του Ταµείου Διοίκησης και
Διαχείρισης Πανεπιστηµιακών Δασών σε εταιρεία διαχείρισης οι-
κονοµικών του πανεπιστηµίου -ουσιαστικά σε ένταξη ενός νοµι-
κού προσώπου ιδιωτικού δικαίου- δεν επιτρέπει την άσκηση των
αρµοδιοτήτων που έχουν οι δασικές υπηρεσίες στη διοίκηση και
διαχείριση. Επίσης, τίθενται σε αµφισβήτηση και τα δικαιώµατα
των εργαζοµένων δασεργατών. Αυτή η εξέλιξη διευκολύνει τις

ορέξεις των επιχειρηµατικών οµίλων. 
Εµείς τι ζητάµε; Να επανεξετάσετε το σχεδιασµό τους για την

ένταξη του Ταµείου Διοίκησης και Διαχείρισης Πανεπιστηµιακών
Δασών στην εταιρεία διαχείρισης οικονοµικών του πανεπιστη-
µίου. Διότι µια τέτοια εξέλιξη θα είναι σε βάρος της εκπαίδευσης
των φοιτητών των δασικών σχολών, σε βάρος της δασικής έρευ-
νας αλλά και της προστασίας των δασικών οικοσυστηµάτων, που
τα έχουµε ανάγκη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού κ. Θεόδωρος Πα-
παθεοδώρου. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Κυρία Πρόεδρε,
θα ήθελα να ξεκινήσω µε µια παρατήρηση της κ. Μανωλάκου
σχετικά µε την ένταξη του ταµείου των δύο δασών του Αριστο-
τελείου Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης στην εταιρεία διαχείρισης
και αξιοποίησης του πανεπιστηµίου. 

Θα ήθελα, κατ’ αρχάς, να καταστεί σαφές ότι το πανεπιστήµιο
διαθέτει κατανοµή, δηλαδή έχει τη νοµή των δύο αυτών δασών.
Εποµένως το επιστηµονικό και ερευνητικό έργο του πανεπιστη-
µίου εξελίσσεται οµαλά. Τα συγκεκριµένα δύο δάση εκπληρώ-
νουν τον ίδιο σκοπό που είχαν και προηγουµένως. Αυτά αφορούν
το µέρος που η απάντηση µπορεί να αφορά στο Υπουργείο Παι-
δείας. Διότι το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης ήταν αυτό
το οποίο αποφάσισε τη συνένωση. 

Θα ήθελα σε αυτό το σηµείο απλώς να πω ότι σύµφωνα µε τα
έγγραφα του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης, η κατάρ-
γηση ή η συγχώνευση που συνοδεύει αυτούς τους δύο φορείς -
εποµένως η ένταξη του Ταµείου Διοίκησης και Διαχείρισης Πανε-
πιστηµιακών Δασών στην εταιρεία διαχείρισης οικονοµικών του
Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου- αποτελούν, κατά την έκφραση
της διοικητικής µεταρρύθµισης, µία βάση για περαιτέρω ανά-
λυση και επεξεργασία. 

Τι θέλω να πω µε αυτό; Θέλω να πω ότι µέχρι τώρα που συζη-
τούµε δεν έχει ολοκληρωθεί αυτή η διαδικασία. Κατά το Αριστο-
τέλειο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης, πράγµατι η διαδικασία αυτή
κινείται µε πρωτοβουλία του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και όχι µε πρωτοβουλία είτε του Αριστοτελείου Πανεπιστη-
µίου Θεσσαλονίκης είτε του Υπουργείου Παιδείας. 

Θα ήθελα, όµως, να πω για να απαντήσω στην ουσία της ερώ-
τησής σας, ποιος επωφελείται και πώς επωφελείται από όλη
αυτήν τη διαχείριση. Κατ’ αρχάς, το Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο
Θεσσαλονίκης, όπως όλα τα πανεπιστήµια στη χώρα µας, είναι
νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου, κατοχυρωµένο από το Σύν-
ταγµα ως προς το αυτοδιοίκητό του. 

Εποµένως, αυτό το οποίο γίνεται είναι ένα ταµείο, το οποίο
ήταν συνδεδεµένο µέχρι σήµερα µε το πανεπιστήµιο -κατά πα-
ραχώρηση το δάσος, το επαναλαµβάνω- και συνεχίζει να είναι
συνδεδεµένο µε ένα νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου. Διότι η
εταιρεία αξιοποίησης και διαχείρισης του πανεπιστηµίου ανήκει
στο νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου, που είναι το Αριστοτέ-
λειο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης. Εποµένως αυτό το οποίο συµ-
βαίνει είναι ότι από τη µία πλευρά το ταµείο ως νοµικό πρόσωπο
δηµοσίου δικαίου εντάσσεται σε ένα άλλο νοµικό πρόσωπο δη-
µοσίου δικαίου. 

Συνεπώς καταλαβαίνετε ότι εδώ δεν υπάρχουν ούτε ορέξεις,
οι οποίες να ανοίγουν για εκµετάλλευση, αλλά ούτε µπορεί να
αποκλίνει το συγκεκριµένο ταµείο δασών από το βασικό σκοπό
του. Πού είναι ποιος; Ερευνητικός και ακαδηµαϊκός, διότι εκεί γί-
νεται η πρακτική άσκηση των φοιτητών του Αριστοτελείου Πανε-
πιστηµίου Θεσσαλονίκης. 

Άρα, πέρα από τις διαδικασίες του Υπουργείου Διοικητικής
Μεταρρύθµισης, ως προς τη νοµική του µορφή δεν υπάρχει κάτι
το οποίο να αλλάζει αυτήν τη στιγµή ή να υπάρχει καµµία πρό-
θεση από το Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης για οποι-
αδήποτε άλλου τύπου εκµετάλλευση. 

Και αν υπήρχε, κάτι το οποίο δεν µπορεί να αποκλειστεί στο
µέλλον, δεν µπορεί παρά να είναι στο πλαίσιο λειτουργίας ενός
νοµικού προσώπου δηµοσίου δικαίου, όπως είναι το πανεπιστή-
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µιο, δηλαδή που υπηρετεί τη δηµόσια και δωρεάν παιδεία στην
ανώτατη εκπαίδευση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Παπαθεοδώρου.
Το λόγο έχει η κ. Μανωλάκου για τη δευτερολογία της.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κρατάω, κύριε Υπουργέ, ότι θα

υπάρξει περαιτέρω ανάλυση και επεξεργασία, ότι δεν θεωρείται
τετελεσµένο γεγονός. Έτσι το εισπράττω. Με την έννοια ότι
υπάρχουν οι τοποθετήσεις και οι αναφορές -και έχουν έρθει και
στα δικά σας χέρια- από το Ταµείο Διοίκησης και Διαχείρισης Πα-
νεπιστηµιακών Δασών, που αναλύουν µε πολύ καθαρό τρόπο- και
θα έλεγα πολύ πειστικό- ότι µία τέτοια συγχώνευση ή διάλυση
θα δηµιουργήσει περισσότερα προβλήµατα παρά θα λύσει. 

Διότι, αυτά τα δάση αποτελούν τις αντίστοιχες κλινικές πρα-
κτικής εξάσκησης των φοιτητών της Σχολής Δασολογίας. Επί-
σης, η µέχρι σήµερα διαχείρισή του έχει επιβραβευθεί και µε
χρηµατικό έπαθλο, έχει πρότυπα που ανταγωνίζονται πανεπιστη-
µιακά δάση και σε µία τέτοια αλλαγή δεν πρόκειται να σηµειωθεί
κανένα θετικό αποτέλεσµα σε ερευνητικό και εκπαιδευτικό
σκοπό, διότι το νέο ταµείο θα έχει κύρια οικονοµικό προσανατο-
λισµό και όχι εκπαιδευτικό και ερευνητικό.

Εξάλλου, είναι γνωστό ότι αυτήν τη στιγµή το Ταµείο Διαχείρι-
σης Δασών αντιµετωπίζει σοβαρές ελλείψεις σε προσωπικό.
Είναι είκοσι πέντε οι θέσεις εργασίας και απασχολούνται µόνο
δεκατέσσερις, ενώ τα αντικείµενα απασχόλησης απαιτούν δια-
φορετική επιστηµονική κατάρτιση και εξειδίκευση. Και οι χώροι
εργασίας των περισσοτέρων υπαλλήλων βρίσκονται σε µεγάλη
γεωγραφική απόσταση  από τη Θεσσαλονίκη µε αποτέλεσµα να
µην είναι δυνατή η παράλληλη προσφορά των υπηρεσιών τους
στον ενιαίο φορέα που σκοπεύετε να δηµιουργήσετε.

Αντίθετα, ο νέος φορέας θα συνεπαγόταν ακόµα περισσότερα
οδοιπορικά έξοδα και ηµερήσιες αποζηµιώσεις για µετακινήσεις.
Συνεπώς είναι και αντιοικονοµικό. Με αυτήν την έννοια µια κοινή
διοίκηση δεν θα συνδράµει σε καµµία εξοικονόµηση πόρων.

Επιπλέον, εγώ θέλω να τονίσω ότι το διοικητικό του συµβού-
λιο, το εννιαµελές, είναι άµισθο. Συνεπώς το νέο όργανο που θα
φτιαχτεί έχει περισσότερα αρνητικά παρά θετικά. 

Τέλος, δεν µπορώ να µην αναφερθώ στο ότι µε τις µειώσεις
των πόρων προς τα πανεπιστήµια αναγκάζονται να αυξάνουν πα-
ροχές προς τους κατοίκους αυτών των περιοχών στο Περτούλι
και στον Ταξιάρχη, που για τη δική τους χρήση οι κάτοικοι αγο-
ράζουν πια πολύ, πολύ ακριβότερα ξυλεία -µιλάω για αυτοκατα-
νάλωση- απ’ ότι προηγούµενα, πράγµα που δείχνει ότι αν κυριαρ-
χήσει το νέο Ταµείο Οικονοµικών τα αποτελέσµατα της εµπορευ-
µατοποίησης όχι µόνο της εκπαίδευσης αλλά και της διαχείρισης
αυτών των δασών θα είναι πολύ πιο επικίνδυνα.

Από εσάς, λοιπόν, απαιτούµε και ζητάµε µία οριστική δια-
γραφή στην κατάργηση των προθέσεων του Ταµείου Διοίκησης,
Διαχείρισης Πανεπιστηµιακών Δασών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Μανωλάκου.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Παπαθεοδώρου για τη δευτε-
ρολογία του.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Κυρία Μανωλά-
κου, θα µου επιτρέψετε να διαφωτίσω λίγο ακόµη την κατά-
σταση, γιατί πραγµατικά πιστεύω ότι θα συµφωνήσουµε. Θα
συµφωνήσουµε επειδή πρόκειται για ένα πανεπιστήµιο, το οποίο
έχει καθαρά ερευνητικούς και ακαδηµαϊκούς σκοπούς.

Το Ταµείο Διοίκησης και Διαχείρισης, λοιπόν, διοικείται από
άµισθο συµβούλιο και ο πρόεδρός του είναι καθηγητής του Αρι-
στοτελείου Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης, σήµερα που µιλάµε.
Το έχετε το έγγραφο.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Άλλο να είναι δασικό αντικείµενο
και άλλο να είναι…

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Αµέσως, θα σας
απαντήσω.

Ο σκοπός δεν αλλάζει. Ο σκοπός του ταµείου αυτού δεν πρό-
κειται να αλλάξει, διότι -επαναλαµβάνω- έχει παραχωρηθεί η κα-

τανοµή στο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης για την πρακτική
άσκηση των φοιτητών. 

Μέχρι σήµερα, η βασική συνεργασία και εποπτεία του ταµείου
αυτού, γίνεται από το Τµήµα Δασολογίας, όπου εκεί οι φοιτητές
κάνουν την πρακτική τους άσκηση. Σε όλα αυτά, δεν πρόκειται
να αλλάξει τίποτα. 

Λέω επίσης, το εξής. Διάβασα µε πολλή προσοχή αυτό το έγ-
γραφο, στο οποίο αναφέρονται οι ενστάσεις, τόσο του διοικητή
όσο και των εργαζοµένων. Να ξεκαθαρίσουµε απλώς ότι σε
αυτές τις υπηρεσίες προβλέπονται εικοσιπέντε οργανικές θέσεις
και υπηρετούν δεκατέσσερα άτοµα, των οποίων η εργασία και
τα εργασιακά δικαιώµατα δεν κινδυνεύουν αυτήν τη στιγµή, διότι
δεν εντάσσονται σε έναν ιδιωτικό φορέα που αύριο θα τους απο-
λύσει. Σε ένα νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου εντάσσονται.

Ποια είναι η αλλαγή, η οποία επιχειρείται; Και επαναλαµβάνω
την επιφύλαξη της αρµοδιότητας επ’ αυτού. Η αλλαγή είναι ότι
εκεί που το ταµείο ήταν απλώς εποπτευόµενο από το νοµικό πρό-
σωπο δηµοσίου δικαίου, που λέγεται Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο
Θεσσαλονίκης, αυτήν τη στιγµή εντάσσεται και δεν είναι απλά
εποπτευόµενο. Αυτή είναι η αλλαγή.

Από την άλλη πλευρά, θεωρώ ότι ως προς τις ακαδηµαϊκές,
ερευνητικές και παιδαγωγικές λειτουργίες, ο σκοπός παραµένει
ο ίδιος. Γνωρίζετε ότι σε οποιαδήποτε περίπτωση έχουµε αλλαγή
των όρων και των σκοπών της παραχώρησης, καταργείται η
νοµή. Αυτές οι εκτάσεις έχουν περιέλθει στο Αριστοτέλειο Πα-
νεπιστήµιο Θεσσαλονίκης τα τελευταία -νοµίζω- τριάντα χρόνια,
για να εκπληρώσουν συγκεκριµένο σκοπό. Απ’ ό,τι µας έχει κάνει
γνωστό το Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης, αυτός ο
σκοπός θα συνεχίσει να είναι ισχυρός, διότι δεν υπάρχει κάποιου
άλλου τύπου εκµετάλλευση των συγκεκριµένων στρεµµάτων,
των συγκεκριµένων δασών, διότι έχουν χαρακτηριστεί «δάση». 

Από εκεί και πέρα, προσωπικά θα ευχόµουν το Αριστοτέλειο
Πανεπιστήµιο Θεσσαλονίκης, πέραν της πρακτικής άσκησης που
έχει προβλέψει σήµερα, να προβλέψει και άλλες δράσεις, διότι
µέσα από την αξιοποίηση -αυτό λέγαµε πάντα- της περιουσίας
των πανεπιστηµίων, µε ευθύνη του ίδιου του φορέα, τα πανεπι-
στήµια θα έχουν περισσότερα έσοδα. 

Υπενθυµίζω ότι ένα νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου δεν εµ-
πορευµατοποιεί, δεν κάνει εµπόριο, κάνει αξιοποίηση της δικής
του περιουσίας, για να έχει µεγαλύτερα έσοδα προς όφελος των
φοιτητών και των καθηγητών του. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,

σας ευχαριστούµε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Οικονοµικών, Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Ανάπτυξης, Ανταγωνι-
στικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων και Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Επενδυτικά Εργαλεία Ανάπτυ-
ξης, Παροχή Πιστώσεων και άλλες διατάξεις». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας

παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού συµµετείχαν
στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που ορ-
γανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι µαθητές και µαθήτριες και
δύο εκπαιδευτικοί από το 41ο Δηµοτικό Σχολείο Περιστερίου. 

Επίσης, τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυ-
τικά θεωρεία της Βουλής, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, είκοσι δύο µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαι-
δευτικοί, από το Γυµνάσιο Βεργίνας «Μανώλης Ανδρόνικος»
Ηµαθίας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η πέµπτη µε αριθµό 1090/ 26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Αττικής της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
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την εξόφληση των πάσης φύσεως οφειλών του Εθνικού Συστή-
µατος Υγείας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται. 

Η τέταρτη µε αριθµό 1091/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση δευ-
τέρου κύκλου του Βουλευτή Τρικάλων της Δηµοκρατικής  Αρι-
στεράς κ. Γεωργίου Κυρίτση προς τον Υπουργό Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τη διοί-
κηση και τον καλλιτεχνικό προγραµµατισµό του Φεστιβάλ Αθη-
νών, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και
διαγράφεται. 

Η έκτη µε αριθµό 1086/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Ευβοίας κ. Κωνσταντίνου
Μαρκόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη διάθεση
των απαιτούµενων οικονοµικών πόρων για την κατασκευή του
νέου νοσοκοµείου Χαλκίδας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Εισερχόµαστε στη δεύτερη µε αριθµό 1088/26-2-2013 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Μαγνησίας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού
Μετώπου κ. Αλέξανδρου Μεϊκόπουλου προς τον Υπουργό Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε τις υποχρεωτικές αναθέσεις υπερωριών σε εκπαιδευτικούς. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υφυπουργέ, είναι προφανές για εµάς ότι το το βάθεµα

των µνηµονιακών επιλογών της συγκυβέρνησης απαξιώνει όλο
και περισσότερο τη δηµόσια εκπαίδευση και σε όλες τις βαθµί-
δες. 

Στα µισά του σχολικού έτους τα προβλήµατα, κυρίως σε σχέση
µε τα κενά των εκπαιδευτικών, αυξάνονται µετά τις αποσπάσεις
που ανακοινώθηκαν στα τέλη Νοεµβρίου του 2012. Αυτήν τη
στιγµή υπάρχουν πανελλαδικά χίλια εξακόσια λειτουργικά κενά,
σύµφωνα µε την ΕΛΜΕ Μαγνησίας, τα οποία το Υπουργείο απο-
φάσισε να τα καλύψει µε την ανάθεση υπερωριών στο µόνιµο
προσωπικό.

Η ανάθεση υπερωριών στο µόνιµο προσωπικό προβλέπεται για
να αντιµετωπίσει έκτακτες και προσωρινές ελλείψεις σε διδα-
κτικό προσωπικό. Οι νόµοι 1566/85, 3848/10 και 4024/11 προβλέ-
πουν ότι, σε περίπτωση που υπάρχει λειτουργικό κενό, αυτό
καλύπτεται µε την πρόσληψη αναπληρωτή ή αναπληρωτή µει-
ωµένου ωραρίου. 

Το Υπουργείο, εκµεταλλευόµενο τη διάταξη για τις υποχρεω-
τικές υπερωρίες του ν.1566/1985 καθώς και την τροποποίηση
που προβλέπεται από την παράγραφο 17 του άρθρου 6 του ν.
3027/2002, προχωρά µέσω των διευθύνσεων δευτεροβάθµιας εκ-
παίδευσης και των ΠΥΣΔΕ στον καθορισµό υποχρεωτικών υπε-
ρωριών, ώστε να καλυφθούν κενά, τα οποία στην πραγµατικό-
τητα είναι λειτουργικά και όχι έκτακτα.

Επειδή, λοιπόν, η υποχρεωτική ανάθεση υπερωριών γενικεύει
το καθεστώς της ωροµισθίας, προωθεί τη µείωση των οργανικών
θέσεων και ενός ευέλικτου µοντέλου εργασίας σε βάρος της δη-
µόσιας εκπαίδευσης, επειδή, κύριε Υφυπουργέ, το µέτρο αυτό
καταστρατηγεί τους νόµους που προβλέπουν τις προσλήψεις
αναπληρωτών, ενώ υπάρχουν χιλιάδες αδιόριστοι και ωροµίσθιοι
εκπαιδευτικοί, επειδή η επιβάρυνση του ωραρίου έχει σαν τελικό
αποτέλεσµα να επηρεάζεται η εκπαιδευτική λειτουργία, σας ρω-
τάµε: Με ποιο νόµο προβλέπεται να καλύπτονται λειτουργικά
κενά µε υπερωρίες του διδακτικού προσωπικού και, σε περί-
πτωση που προωθηθεί το µέτρο της ανάθεσης υπερωριών, υπάρ-
χει κωδικός για την πληρωµή τους µε χρήµατα σε αυτόν;

Επίσης, σας ρωτάµε: Προτίθεστε να καλύψετε τα χίλια εξακό-
σια λειτουργικά κενά καλώντας αδιόριστους ή και ωροµίσθιους
εκπαιδευτικούς;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστώ κι

εγώ, κύριε συνάδελφε.
Το λόγο έχει για να απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Θεόδωρος

Παπαθεοδώρου. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κύριε Βουλευτά, ξεκινώντας από την κατάληξη της ερώτησής
σας θα σας έλεγα ότι βεβαίως υπάρχει πρόθεση, όταν υπάρχουν
τα µέσα. 

Αυτό το οποίο θα πρέπει να πούµε σήµερα είναι το κατά πόσον
τα µέσα είναι ανεξάντλητα για να καλύψουν συγκεκριµένες ανάγ-
κες. Αυτό δεν έχει να κάνει σε τίποτα µε το µνηµόνιο ή µε άλλου
τύπου υποχρεώσεις της χώρας.

Να ξεκινήσω από κάτι, το οποίο πιστεύω ότι είναι κοινός τόπος:
και βαθιά αναγνώριση για το έργο του εκπαιδευτικού υπάρχει
από πλευράς Υπουργείου και ο µεγαλύτερος δυνατός σεβασµός
για τις προσπάθειες που καταβάλλει ο εκπαιδευτικός παντού
στην Ελλάδα, έτσι ώστε το έργο του, το έργο που προσφέρει, να
είναι αντάξιο των αναγκών της δηµόσιας παιδείας. 

Τι έχει γίνει φέτος; Στη νέα σχολική χρονιά 2012-2013 γίνεται
µια συντονισµένη προσπάθεια, έτσι ώστε να αντιµετωπιστούν τα
προβλήµατα, τα οποία προέκυψαν από κενά, τόσο στα σχολεία
της γενικής εκπαίδευσης όσο και σε αυτά της ειδικής αγωγής. 

Είχαµε, όπως ξέρετε, διακόσιους είκοσι πέντε διορισµούς, εκ
των οποίων οι εκατόν ογδόντα πέντε κάλυψαν ανάγκες της δευ-
τεροβάθµιας εκπαίδευσης σε διάφορες ειδικότητες. 

Εξαντλήσαµε τις δωδεκάµισι χιλιάδες πιστώσεις, οι οποίες
είχαν προβλεφθεί από τον κρατικό προϋπολογισµό για τους ανα-
πληρωτές καθηγητές και κατόπιν για τους ωροµίσθιους καθηγη-
τές. 

Μετά την ολοκλήρωση των διορισµών, µετά την εξάντληση των
πιστώσεων που ήταν διαθέσιµες και µετά την ολοκλήρωση των
αποσπάσεων, χρησιµοποιήθηκε η κείµενη νοµοθεσία, η οποία
προβλέπει ότι, σε περίπτωση έκτακτων αναγκών, µπορεί να
υπάρξει αυτό που ονοµάσατε «υποχρεωτική υπερωρία».

Θα σας έλεγα και το εξής, ότι κατά τη διάρκεια της σχολικής
χρονιάς -και αυτό το γνωρίζουν όλοι- µπορεί να προκύψουν λει-
τουργικά κενά λόγω εκπαιδευτικών αδειών, αναρρωτικών αδειών,
αδειών κύησης. Μπορεί να προκύψουν κενά επίσης, όπως προ-
έκυψαν και το τελευταίο διάστηµα, λόγω πρόωρης συνταξιοδό-
τησης. Αυτά είναι έκτακτες ανάγκες. Δεν σας λέω ότι το σύνολο
των κενών που αναφέρατε ανταποκρίνονται σε έκτακτες ανάγ-
κες, αλλά -κατά την άποψή µας- έκτακτη ανάγκη δεν είναι απλά
η συµπλήρωση του ωραρίου. Έκτακτη ανάγκη είναι η παροχή
της εκπαιδευτικής υπηρεσίας στους µαθητές εκεί που µε άλλο
τρόπο δεν µπορεί να αναπληρωθεί αυτή η ανάγκη. 

Υπ’ αυτήν την έννοια και ο νόµος του 1985 και του 1997 και
του 2002…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ την ανοχή σας για ένα λεπτό.
Η υπερωριακή διδασκαλία από το 1985 είναι, όπως είπατε κι

εσείς, θεσπισµένη. Στους συγκεκριµένους νόµους προβλέπονται
και ορίζονται τα όργανα και οι διαδικασίες αλλά και οι προϋπο-
θέσεις χορήγησης υπερωριακής διδασκαλίας. Για ποια υπερω-
ριακή διδασκαλία µιλάµε σήµερα σ’ αυτές τις περιπτώσεις; Όχι
παραπάνω από είκοσι ώρες το µήνα, δηλαδή πέντε ώρες την
εβδοµάδα. 

Πιστεύω ότι αυτό κρίνεται αναγκαίο µόνο όταν δεν υπάρχει
εθελοντική προσφορά, που στις περισσότερες των περιπτώσεων
-και το έχουµε δει κι εγώ το αναγνωρίζω βαθιά- υπάρχει εθελον-
τική προσφορά από τους εκπαιδευτικούς και αυτό το γνωρίζουν
όλοι.

Εποµένως δεν είναι νέα πρωτοβουλία του Υπουργείου Παι-
δείας. Αυτό συνέβαινε πάντα. Προσπαθούµε να το περιορίσουµε
µόνο στις απολύτως αναγκαίες καταστάσεις. Και, βεβαίως, επα-
ναλαµβάνω ότι στις περισσότερες των περιπτώσεων υπάρχει
προαιρετική υπερωριακή διδασκαλία και -για να απαντήσω στο
ερώτηµά σας- ναι, υπάρχουν τα αντίστοιχα κονδύλια για την πλη-
ρωµή τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κύριε Μεϊκόπουλε, έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υφυπουργέ, άκουσα τι

είπατε, αλλά εξακολουθώ να έχω την εντύπωση ότι αυτές οι επι-
λογές, που δηµιουργούν τεράστια προβλήµατα σε όλες τις βαθ-
µίδες της εκπαίδευσης, δεν είναι άσχετες από το µνηµόνιο ούτε
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θεωρώ ότι αυτήν τη στιγµή έχει γίνει πλήρης εκµετάλλευση όλου
του επιστηµονικού διδακτικού προσωπικού που υπάρχει και είναι
αδιόριστο.

Θα σας πω το εξής: Στις 19 Νοεµβρίου του 2007 εστάλη σε
όλες τις πρωτοβάθµιες και δευτεροβάθµιες διευθύνσεις έγ-
γραφο µε αριθµό πρωτοκόλλου Φ 3611/857/131179/Δ1 και µάλι-
στα χαρακτηρισµένο ως «εξαιρετικά επείγον». Το συγκεκριµένο
έγγραφο διευκρίνιζε το καθεστώς που προβλέπεται για τις υπο-
χρεωτικές και προαιρετικές υπερωρίες των εκπαιδευτικών.
Πράγµατι, αναφέρεται στη συγκεκριµένη εγκύκλιο ότι, ακόµη και
σε περίπτωση που το κενό δικαιολογεί θέση, µπορεί προσωρινά
το κενό αυτό να καλυφθεί από τους υπάρχοντες καθηγητές του
ίδιου σχολείου, πράγµα το οποίο προβλέπεται από το ν.1566/
1985 και συγκεκριµένα από το άρθρο 14 παράγραφος 16.

Στη συγκεκριµένη εγκύκλιο αναφέρεται πως σκοπός των δια-
τάξεων που διέπουν το καθεστώς της ανάθεσης υπερωριών είναι
η διαρκής παρουσία των εκπαιδευτικών στα σχολεία για την εξα-
σφάλιση της οµαλής λειτουργίας αυτών. Επίσης, όµως, αναφέ-
ρεται στη συγκεκριµένη εγκύκλιο ότι κάτι τέτοιο θα ισχύει και για
τα λειτουργικά κενά, σε περιπτώσεις κατά τις οποίες έχει εξαντ-
ληθεί ο πίνακας των αναπληρωτών ή δεν υπάρχουν υποψήφιοι
προς πρόσληψη στην εκάστοτε περιοχή. 

Κύριε Υφυπουργέ, σίγουρα ως χώρα, ως σύστηµα εκπαίδευ-
σης, δεν νοµίζω ότι βρισκόµαστε σε µια κατάσταση όπου µας λεί-
πουν καθηγητές ή δάσκαλοι για να διδάξουν. Αντιθέτως, όλοι οι
νόµοι του µνηµονίου αναφορικά µε την εκπαίδευση µιλούν για λι-
γότερη παιδεία, για συγχωνεύσεις και καταργήσεις σχολείων µε
τµήµατα τριάντα µαθητών, µε χίλια εξακόσια λειτουργικά κενά
και χιλιάδες αδιόριστους εκπαιδευτικούς, οι οποίοι, κύριε Υφυ-
πουργέ, είτε αλλάζουν επάγγελµα είτε µεταναστεύουν και κυ-
ρίως οι νέοι εκπαιδευτικοί.

Αντί να καµαρώνουµε, κύριε Υφυπουργέ, για τους νέους εκ-
παιδευτικούς, γι’ αυτό το άρτια καταρτισµένο επιστηµονικό δυ-
ναµικό, που έχει αποφοιτήσει από πολύ αξιόλογες πανεπιστηµια-
κές σχολές και έχει µεράκι να διδάξει τις νεότερες γενιές, η πο-
λιτική που ακολουθείτε και εσείς και οι προκάτοχοί σας τους
στέλνει ουσιαστικά µετανάστες. Άρα οι επιλογές που κάνετε στο
θέµα της εκπαίδευσης δεν είναι άσχετες από το µνηµόνιο, όπως
προαναφέρατε.

Θα σας αναφέρω ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα από την ιδι-
αίτερη πατρίδα µου, τη Μαγνησία. Ένας µαθηµατικός στο 2ο
ΕΠΑΛ της Νέας Ιωνίας µε δεκαεπτάωρο ωράριο παίρνει από-
σπαση για το εξωτερικό. Ένα λειτουργικό κενό των δεκαεπτά
ωρών καλύτερα να καλυφθεί αυτήν τη στιγµή από τους υπάρχον-
τες µαθηµατικούς του συγκεκριµένου ΕΠΑΛ. Παρ’ όλα αυτά, µε
βάση το ν. 3848/2010 και το άρθρο 5 παράγραφος 1, προβλέπε-
ται ότι, αν το κενό είναι λιγότερο από δεκαέξι ώρες, δεν θεωρεί-
ται λειτουργικό. 

Για να µη θεωρηθεί ότι δεν υπάρχουν αδιόριστοι µαθηµατικοί,
δείτε µόνο ένα στοιχείο. Το 2010 παραιτήθηκαν χίλιοι εξήντα
ένας µαθηµατικοί και προσλήφθηκαν µόλις τριακόσιοι είκοσι
επτά. Τέτοια παραδείγµατα, κύριε Υφυπουργέ, υπάρχουν πολλά
και το λιγότερο που θα µπορούσατε να κάνετε είναι να καλύψετε
αυτά τα κενά µε κάποιους από τους χιλιάδες αδιόριστους εκπαι-
δευτικούς. Αλλά, ακόµη δεν έχετε προσλάβει τους επτακόσιους
εξήντα τέσσερις από τους επιτυχόντες του διαγωνισµού του
ΑΣΕΠ του 2008. 

Φέτος µειώσατε τις θέσεις των αναπληρωτών κατά 60%, αλλά
αυξήσατε το ωράριο των εκπαιδευτικών. Η λογική των υποχρε-
ωτικών υπερωριών το µόνο που µπορεί να κάνει αυτήν τη στιγµή
δεν είναι να καλύψει τα κενά των σχολειών µας, αλλά να τα υπο-
βαθµίσει ακόµη περισσότερο, εισάγοντας ακόµη περισσότερες
ελαστικές µορφές εργασίας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε συνάδελφε. 
Ο κ. Παπαθεοδώρου έχει το λόγο. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε. 

Κύριε Βουλευτά, πραγµατικά είµαι ιδιαίτερα ικανοποιηµένος,

γιατί µιλήσατε για την αξιοποίηση του προσωπικού της εκπαίδευ-
σης. Νοµίζω ότι δεν υπάρχει κανείς σε αυτήν την Αίθουσα που
να µη θεωρεί ότι κάποια πράγµατα θα πρέπει να τα ξαναδούµε
όχι απλά στο πλαίσιο ενός εξορθολογισµού του εκπαιδευτικού
προσωπικού και των αναγκών, αλλά θα πρέπει να τα δούµε, διότι
παραβιάζουν την λογική. 

Τα προηγούµενα χρόνια είχαµε πολύ περισσότερους διορι-
σµούς-συµφωνείτε σε αυτό- είχαµε πολύ περισσότερες πιστώ-
σεις, δηλαδή τετραπλάσιες ή πενταπλάσιες πιστώσεις
αναπληρωτών από αυτές που έχουµε φέτος ή ενδεχοµένως θα
έχουµε του χρόνου και παράλληλα είχαµε κενά. Φέτος έχουµε
διακόσιους είκοσι πέντε διορισµούς, δωδεκάµισι χιλιάδες ανα-
πληρωτές και πάλι έχουµε κενά. Κάτι δεν έχουµε µετρήσει καλά
τα τελευταία χρόνια. Δηλαδή, κάτι δεν έχουµε µετρήσει, όταν
λέµε ότι µπορούµε να έχουµε πλεονασµατικές περιοχές από τη
µία πλευρά, ελλειµµατικές από την άλλη και απλώς να διαπιστώ-
νουµε το φαινόµενο. 

Σε αυτό που είπατε, ναι, έχετε δίκιο. Για ποιο λόγο; Όταν
έχουµε ένα µαθηµατικό ο οποίος παίρνει απόσπαση για το εξω-
τερικό το Μάρτιο, το κενό το οποίο αφήνει θα πρέπει να αναπλη-
ρωθεί. Τι θα µπορούσε να γίνει; Τρία πράγµατα. Ένα θα ήταν να
πάρουµε αναπληρωτή, αλλά δεν υπάρχουν πιστώσεις. Το δεύ-
τερο θα ήταν να µην πάρει απόσπαση ο εκπαιδευτικός για το
εξωτερικό και το τρίτο θα ήταν να καλυφθεί το κενό από τους
υπόλοιπους εκπαιδευτικούς της ίδιας ειδικότητας του σχολείου
του. Αυτό που επιλέγεται είναι το τρίτο. 

Θα σας έλεγα ότι υπάρχει και κάτι άλλο. Να ξαναδούµε όλες
τις ειδικότητες, όλα τα κενά, όλες τις θέσεις που υπάρχουν στα
σχολεία ανάλογα µε το διαθέσιµο προσωπικό σήµερα. Διότι το
πώς µπορούµε να αναπληρώσουµε τα κενά έχει να κάνει µε το
πώς κατανέµουµε το προσωπικό σε σχέση µε τις ανάγκες. Και η
ανάγκη δεν είναι απλά το λειτουργικό κενό. Η ανάγκη είναι –και
πραγµατικά πιστεύω ότι εδώ θα συµφωνήσουµε- η παροχή παι-
δείας και εκπαίδευσης στην πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια εκ-
παίδευση στα παιδιά τα οποία το έχουν ανάγκη. 

Άρα πιστεύω ότι θα πρέπει να ξαναδούµε το σύστηµα. Δεν
είναι οι δυνατότητες κάθε φορά που συρρικνώνονται, που είναι
το συγκεκριµένο πρόβληµα, εκτός και αν κάποιος βρεθεί στην
Ελλάδα και κόβει λεφτά από εδώ και πέρα, έτσι ώστε να παίρ-
νουµε συνεχώς αναπληρωτές. Θα πρέπει να ξαναδούµε το σύ-
στηµα από την αρχή και πιστεύω ότι σε αυτήν την κατεύθυνση
θα συµφωνήσουµε όλοι πως ανάγκες και προσωπικό θα πρέπει
να είναι σε µια προοπτική συστοίχισης αυτών των δύο µεγεθών. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Πάντως, αν

µου επιτρέπετε, κύριε Υπουργέ, οι χαµένες διδακτικές ώρες δυ-
στυχώς µέχρι σήµερα δεν αναπληρώνονται. Θα έλεγα ότι οι
καλές προθέσεις είναι δεκτές, όµως δυστυχώς οι χαµένες ώρες
των παιδιών µας δεν έχουν αναπληρωθεί. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι  η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δε-
οντολογίας καταθέτει τις Εκθέσεις της στις αιτήσεις της εισαγ-
γελικής αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτών. 

Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 1095/26-2-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού
Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, σχετικά µε τη µετάθεση ηµεροµηνίας διεξαγωγής
των δηµοτικών και περιφερειακών εκλογών. 

Ο κ. Παππάς έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Εύχοµαι

καλό µήνα!
Κύριε Υπουργέ, µε το νόµο «Καλλικράτης» σχετικά µε τις τρο-

ποποιήσεις στη νοµοθεσία της τοπικής αυτοδιοίκησης ορίστηκε
ότι οι εκλογές για την ανάδειξη αιρετών οργάνων των ΟΤΑ, δη-
λαδή των δήµων, περιφερειών και κοινοτήτων –όσων έχουν απο-
µείνει- θα γίνονται κάθε πέντε χρόνια και η ηµεροµηνία διε-
ξαγωγής τους θα συµπίπτει µε την ηµεροµηνία διεξαγωγής των
Ευρωεκλογών. Έτσι, οι επόµενες προγραµµατισµένες εκλογές
για την ανάδειξη των δηµάρχων και των περιφερειαρχών πρόκει-
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ται να γίνουν το µεθεπόµενο Ιούνιο, δηλαδή τον Ιούνιο του 2014. 
Ωστόσο, τον τελευταίο καιρό διαβάζουµε -και διαµηνύεται από

δηµοσιεύµατα και του φιλοκυβερνητικού Τύπου- γράφονται κά-
ποια σενάρια ότι διά νόµου σκέφτεστε να µετατοπίσετε τις δη-
µοτικές και νοµαρχιακές εκλογές ένα χρόνο µετά, δηλαδή τον
Ιούνιο του 2015. 

Ενδεχόµενη µετατόπιση της ηµεροµηνίας αυτής κατά τη
Χρυσή Αυγή αποτελεί βαρύτατη αντιδηµοκρατική εκτροπή, γιατί
αλλοιώνει τη βούληση των πολιτών, που ψήφισαν τοπικούς άρ-
χοντες αυστηρά για µία θητεία. Πιστεύουµε ότι τυχόν παράταση
αυτής της θητείας γίνεται ουσιαστικά για µικροκοµµατικά οφέλη
του ΠΑΣΟΚ, κατά πρώτο λόγο, και της Νέας Δηµοκρατίας, χωρίς
ουσιαστικά να εξυπηρετείται καµµία αυτοδιοικητική σκοπιµό-
τητα. 

Αυτήν τη στιγµή το ΠΑΣΟΚ ελέγχει οκτώ περιφέρειες, έχει
οκτώ περιφερειάρχες, διακόσιους είκοσι δηµάρχους. 

Εσείς της Νέας Δηµοκρατίας ελέγχετε περίπου ογδόντα δη-
µάρχους. 

Όλα δείχνουν και δηµοσκοπικά και από τον ίδιο το λαό –που
εµείς τουλάχιστον που κυκλοφορούµε έξω τον ακούµε- έχει γίνει
σαφές ότι, αν γίνουν εκλογές τον Ιούνιο του 2014, όπως είναι το
σωστό και το προγραµµατισµένο, το ΠΑΣΟΚ θα είναι πλέον κα-
τακαηµένο και καταϊδρωµένο. Δεν πρόκειται να εκλεγεί από το
ΠΑΣΟΚ όχι δήµαρχος ή περιφερειάρχης αλλά ούτε ένας κοινο-
τάρχης.

Ίδια πανωλεθρία πρόκειται να πάθει και η Νέα Δηµοκρατία. 
Αρνηθήκατε δύο φορές να µας απαντήσετε. Μάλλον δεν µπο-

ρέσατε. Την περασµένη Δευτέρα στερηθήκαµε εµείς την παρου-
σία σας για να απαντήσετε στην ερώτησή µας, διότι βρισκόσα-
σταν στην παρουσίαση των σκέψεων -εν πάση περιπτώσει- του
αειθαλούς πολιτικού. Ξέρετε, είναι ο πολιτικός που ενώνει όλες
τις πολιτικές παρατάξεις στην Ελλάδα και όλα τα οικονοµικά συµ-
φέροντα. 

Είναι προς τιµήν σας που ήρθατε να µιλήσετε, γιατί κυκλοφο-
ρεί και το ότι είπατε «εµείς σε τέτοιου είδους ερώτηση της Χρυ-
σής Αυγής και του ΣΥΡΙΖΑ» –γιατί συµπτωµατικά την ίδια µέρα
που κάναµε την ερώτηση εµείς για τρίτη φορά την έκανε και ο κ.
Βούτσης του ΣΥΡΙΖΑ, αµέσως µετά από εµάς- «δεν πρόκειται να
απαντήσουµε». 

Τους διαψεύδετε, βέβαια, µε την παρουσία σας εδώ και µε
πολύ ενδιαφέρον θα ακούσω την απάντησή σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Ευριπίδης
Στυλιανίδης. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΕΥΡΙΠΙΔΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευχαρι-

στώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, κατ’ αρχάς, την υφιστάµενη κατάσταση

λίγο-πολύ την περιγράψατε. Με το νόµο «Καλλικράτης», το ν.
3852/2010, προσδιορίστηκε ουσιαστικά η θητεία ως πενταετής
και ταυτίστηκε η ηµεροµηνία των αυτοδιοικητικών εκλογών µε
την ηµεροµηνία των Ευρωεκλογών. Στη µετάβαση προς το νέο
σύστηµα στο άρθρο 9 ο ίδιος νόµος προβλέπει σαφώς και ρητώς
ότι θα επαναλαµβάνονται οι εκλογές κάθε πέντε χρόνια µαζί µε
τις Ευρωεκλογές. Αυτή είναι η υφιστάµενη κατάσταση. 

Η ηγεσία του Υπουργείου Εσωτερικών ουδέποτε από µόνη της
άνοιξε συζήτηση επί του συγκεκριµένου ζητήµατος. 

Παρά ταύτα, η συζήτηση άνοιξε και άνοιξε, διότι η θέση που
περιγράψατε προηγουµένως είναι µία θέση που συµπεριλαµβά-
νεται στις αποφάσεις του συνεδρίου της ΚΕΔΕ και έχει τεθεί και
προς εµάς το αντίστοιχο αίτηµα και από τους αιρετούς περιφε-
ρειάρχες, οι οποίοι µίλησαν για πέντε χρόνια θητεία από τώρα,
όχι δηλαδή από τις επόµενες εκλογές και µετά.

Τα επιχειρήµατα µε τα οποία αυτή η πλευρά στήριξε τον ισχυ-
ρισµό της είναι τρία. 

Πρώτον, είναι εύλογο κατά τη µεταβατική περίοδο προσαρµο-
γής στο σύστηµα «Καλλικράτης» να χρειάζεται περισσότερος
χρόνος απ’ ότι σε µία φυσιολογική περίοδο. Άρα, δεν είναι λογικό
-κατ’ αυτούς- η θητεία να είναι τώρα τέσσερις µήνες µικρότερη
από την παλιά τετραετή θητεία. 

Το δεύτερο επιχείρηµα που παρουσίασε η ΚΕΔΕ, αλλά και οι
περιφερειάρχες είναι ότι η προγραµµατισµένη ηµεροµηνία εκλο-
γών συµπίπτει µε την κρίσιµη περίοδο που θα πρέπει να ολοκλη-
ρώνεται η διαδικασία απορρόφησης του ΕΣΠΑ και µπορεί µια
εκλογική αναταραχή να έχει επιπτώσεις στα ποσοστά απορρο-
φητικότητας.

Το τρίτο επιχείρηµά τους είναι ότι υποβαθµίζεται ο χαρακτή-
ρας των ανεξάρτητων αυτοδιοικητικών εκλογών, όταν συµπίπτει
µε µια αµιγώς πολιτική διαδικασία, όπως είναι οι ευρωεκλογές.

Εµείς δεν έχουµε τοποθετηθεί επί του θέµατος και ούτε είµα-
στε έτοιµοι αυτή τη στιγµή να τοποθετηθούµε. Είµαστε υποχρε-
ωµένοι να ακούσουµε όλα τα επιχειρήµατα από όλες τις πλευ-
ρές. Είµαστε υποχρεωµένοι να µελετήσουµε και τη νοµική, αλλά
και την πολιτική διάσταση του ζητήµατος και να είστε βέβαιοι και
εσείς και όλη η Εθνική Αντιπροσωπεία ότι, εφόσον έχουµε τη συ-
νολική αξιολόγηση µπροστά µας, θα σας ενηµερώσουµε, για να
αποφασίσει η Βουλή για το τι µέλλει γενέσθαι.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Κύριε Παππά, έχετε το λόγο για δευτερολογία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Οµολογία, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι δεν

ανοίξατε εσείς τη συζήτηση. Κάποιοι άλλοι την άνοιξαν. Δηλαδή,
την άνοιξε ο κ. Βενιζέλος, ο οποίος δεν θέλει τις δηµοτικές εκλο-
γές.

Μιλήσατε, λοιπόν -και τα ρίχνετε εµµέσως πλην σαφώς στους
περιφερειάρχες και στην ΚΕΔΕ- περί των απόψεων. Εγώ δεν ζή-
τησα να µου εκθέσετε τις απόψεις των περιφερειαρχών. Ζήτησα
να µου εκθέσετε τις δικές σας απόψεις και εσείς δεν τις εκθέ-
σατε. Είπατε ότι επιφυλάσσεστε, ότι δεν είστε ακόµα έτοιµοι.

Δηλαδή, αν αλλάξετε την ορολογία από «δηµοτικές εκλογές»
και βάλετε τον όρο «κοινοβουλευτικές, βουλευτικές εκλογές»,
µπορείτε και είναι πιθανό στο µέλλον να µας φέρνετε τα ίδια επι-
χειρήµατα του τύπου «επειδή το τάδε φόρουµ είπε αυτό το
πράγµα, εξετάζουµε να µην γίνουν εκλογές».

Τι πράγµατα είναι αυτά που ακούµε στην Αίθουσα αυτή; Ως
πότε θα παρανοµείτε; Αυτό είναι µια παρανοµία. Η δική σας
εξουσία, η εκτελεστική, γράφει στα παλαιότερα των υποδηµάτων
της την εξουσία όχι µόνο τη νοµοθετική εδώ µέσα, αλλά και τη
δικαστική, τους λειτουργούς, το Συµβούλιο της Επικρατείας.
Έχουµε µια απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας που κατ’
ουσίαν κηρύσσει παράνοµες τις προηγούµενες δηµοτικές εκλο-
γές, κηρύσσει παράνοµο -για να πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά
τους- το Δήµαρχο Αθηναίων κ. Καµίνη, ο οποίος εκλέχθηκε µε
πάρα πολλές ψήφους λαθροµεταναστών και δεν κάνετε τίποτα.
Αντί να συζητάτε εσείς εδώ µέσα ότι πρέπει άµεσα να γίνουν και
πάλι εκλογές για το Δήµο Αθηναίων, συζητάτε και λέτε ότι θα
δούµε αν θα γίνουν εκλογές ή δεν θα γίνουν, λέτε για το ΕΣΠΑ
και διάφορα τέτοια.

Η ουσία είναι µία, ότι φοβάστε την άνοδο της Χρυσής Αυγής.
Όλα δείχνουν ότι η Χρυσή Αυγή στους µεγάλους δήµους και δη,
στο Δήµο Αθηναίων -που έχουµε και στοιχεία και το γνωρίζουµε,
έχουν γίνει και δηµοσκοπήσεις και κρυφές µάλιστα- εκλέγει δή-
µαρχο από την πρώτη Κυριακή. Αυτό φοβάστε.

Κάνετε τα χατίρια στον κ. Βενιζέλο, στον ανύπαρκτο πλέον πο-
λιτικά κ. Βενιζέλο, όπως το κάνατε και χθες που αποσύρατε την
τροπολογία για το γένος. Παίρνει τηλέφωνο ο Βενιζέλος το Σα-
µαρά και του λέει «δεν µπορώ, έχω συνέδριο». «Εντάξει, Μπένι»,
του λέει ο Αντώνης, «άστο, θα το αποσύρω». Έτσι πολιτεύεστε,
δυστυχώς.

Να δούµε τι θα µας απαντήσετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Παππά.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΕΥΡΙΠΙΔΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Πρώτα

απ’ όλα, για να είµαστε ειλικρινείς και ευθείς σε αυτήν την Αί-
θουσα, θέλω να σας διαβεβαιώσω µε κάθε ειλικρίνεια ότι το θέµα
της ενδεχόµενης ή µη µετατόπισης των εκλογών δεν ετέθη από
κανένα κόµµα της συγκυβέρνησης. Ετέθη και από το πρακτικό
των πορισµάτων του Συνεδρίου της ΚΕΔΕ, µε την επιχειρηµατο-
λογία που προηγουµένως σας παρουσίασα. Και βεβαίως…
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Είναι απρεπές αυτό που κάνω, αλλά δεν
καθορίζει η ΚΕΔΕ την πολιτική ζωή της χώρας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,
µην διακόπτετε. Αφήστε να απαντήσει ο κύριος Υπουργός. Το
αυτονόητο λέτε, νοµίζω.

ΕΥΡΙΠΙΔΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙΔΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Αναµφι-
σβήτητα, η οποιαδήποτε απόφαση, αν χρειαστεί να παρθεί -που
και αυτό δεν είναι βέβαιο- θα πρέπει να έχει τη συµβολή και της
εκτελεστικής εξουσίας και της νοµοθετικής εξουσίας. Δεν µπορεί
κανείς αυθαίρετα να αποφασίσει οτιδήποτε.

Εγώ σας είπα, για να είµαι και υπεύθυνος απέναντί σας, ότι
αυτήν τη στιγµή το θέµα δεν µας έχει απασχολήσει, διότι το προ-
ηγούµενο διάστηµα απασχολούµασταν πραγµατικά µε την οικο-
νοµική διάσωση των ΟΤΑ και µε τον αγώνα να κρατήσουµε όρθια
τα κοινωνικά δίκτυα των δήµων, στα οποία ακουµπά ένα µεγάλο
κοµµάτι της κοινωνίας που σήµερα δοκιµάζεται λόγω της οικο-
νοµικής κρίσης.

Αναφερθήκατε και στο θέµα των αλλοδαπών που ψήφισαν στις
αυτοδιοικητικές εκλογές. Εδώ έχω να πω ότι, απ’ όσο γνωρίζω
τουλάχιστον, δεν ήταν ο αριθµός τέτοιου µεγέθους, που να εξαρ-
τηθεί απ’ αυτόν το τελικό αποτέλεσµα. Εµείς ως Κυβέρνηση
έχουµε δηλώσει και ευθέως ότι είµαστε υποχρεωµένοι να σεβα-
στούµε την απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας και να
εναρµονίσουµε την κείµενη νοµοθεσία σ’ αυτήν την ετυµηγορία
του Ανωτάτου Δικαστηρίου.

Σε κάθε περίπτωση, επιφυλασσόµαστε για το θέµα. Όπως είπα
αρχικά, θα µελετήσουµε την επιχειρηµατολογία από όλες τις
πλευρές. Θα µελετήσουµε τη νοµική, αλλά και την πολιτική διά-
σταση του θέµατος, και να είστε βέβαιοι ότι θα σας ενηµερώ-
σουµε, γιατί αυτό το Κοινοβούλιο θα αποφασίσει. Δεν µπορεί να
αποφασίσει η Κυβέρνηση µόνη της για οτιδήποτε.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Υπουργέ.
Εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση της δεύτερης µε αριθµό

1085/26-2-2013 επίκαιρης ερώτησης δευτέρου κύκλου της Βου-
λευτού Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το κόστος λειτουρ-
γίας των ανεξάρτητων αρχών.

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, ασχολού-

µαι µε το ίδιο θέµα από τα µέσα του 2011. Ήταν ακριβώς η πε-
ρίοδος που άρχισαν τα δραστικά µέτρα, όχι µόνο της περικοπής
µισθών και συντάξεων, αλλά γενικότερα της επιβεβληµένης πε-
ρικοπής κρατικών δαπανών σε οποιονδήποτε τοµέα, συµπερι-
λαµβανοµένου του ελληνικού Κοινοβουλίου. Όποιες περικοπές
έχουν γίνει, για παράδειγµα, στο ελληνικό Κοινοβούλιο, οποιοσ-
δήποτε µπαίνει στο διαδίκτυο και τις γνωρίζει επακριβώς και µπο-
ρεί να τις σχολιάσει ή να ασκήσει κριτική.

Όµως, υπάρχει ένα τεράστιο κενό αναφορικά µε το κόστος
των ανεξάρτητων αρχών σήµερα που είναι 2013, διότι σύµφωνα
µε τα στοιχεία που δόθηκαν σε µία από τις έντεκα επίκαιρες και
απλές ερωτήσεις µου το 2011, ο τότε Αναπληρωτής Υπουργός
κ. Σαχινίδης είχε µόνο δεδοµένα στοιχεία απολογισµού του προ-
ϋπολογισµού του 2009, του προϋπολογισµού του 2010 και του
προϋπολογισµού του  2011, όπου προέκυπτε τότε ότι οι ανεξάρ-
τητες αρχές στοίχιζαν συνολικά µε τους προϋπολογισµούς
136.239.800 ευρώ, ενώ υπήρχε και το σκανδαλώδες ποσό ενοι-
κίων το µήνα µόνο για εννέα ανεξάρτητες αρχές των 415.000
ευρώ περίπου. Μόνο για µία Αρχή, αυτή του Συνηγόρου του Πο-
λίτη, το µηνιαίο µίσθωµα πολυτελέστατου κτηρίου στις καλές
εποχές του 2002 ήταν 110.000 ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Είναι, λοιπόν, η ενδέκατη επίκαιρη ερώτηση για το ίδιο θέµα.
Τι περικοπές έχουν γίνει στο συνολικό κόστος του προϋπολογι-
σµού του συνόλου των ανεξάρτητων αρχών και ποιες είναι οι
δραστικές περικοπές ενοικίων στις εννέα –και όχι µόνο- ανεξάρ-
τητες αρχές που προανέφερα;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Πιπιλή.
Στην ερώτηση της κ. Πιπιλή θα απαντήσει ο Αναπληρωτής

Υπουργός Οικονοµικών κ. Σταϊκούρας.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κυρία συνάδελφε, µε την επίκαιρη ερώτησή σας όντως
επανέρχεστε σε ένα θέµα που έχετε αναδείξει πολλές φορές στο
παρελθόν και ήµασταν µαζί σ’ αυτά τα έδρανα από τα µέσα του
2011. Και σωστά πράξατε. Ορθώς, µάλιστα, επανέρχεστε, διότι
πρόκειται για ένα ζήτηµα για το οποίο δεν πρέπει να υπάρχουν
σκιές, αλλά πλήρης αποτύπωση των πραγµατικών δεδοµένων και
διαφάνεια.

Πρόκειται για ένα σηµαντικό ζήτηµα στο πλαίσιο της ευρύτε-
ρης προσπάθειας που καταβάλλει η Κυβέρνηση για δηµοσιονο-
µική εξυγίανση, προσαρµογή και πειθαρχία. Άλλωστε, η µείωση
των απολαβών των αξιωµατούχων του δηµοσίου, αλλά και των
ενοικίων των κτηρίων στα οποία στεγάζονται υπηρεσίες του δη-
µοσίου, αποτέλεσε την πρώτη νοµοθετική πρωτοβουλία του
Υπουργείου Οικονοµικών από τον Αύγουστο του 2012.

Ήταν η πρώτη νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης εθνι-
κής ευθύνης, µε στόχο τη µείωση της δηµόσιας δαπάνης για τη
λειτουργία του πολιτικού συστήµατος. Μία πρωτοβουλία που δεν
είχε µόνο σηµαντική συµβολική σηµασία, αλλά και ουσιαστική,
αν κρίνουµε από τα αποτελέσµατα, τα οποία προκύπτουν και
στην περίπτωση –να ξεκινήσω από το πρώτο ερώτηµά σας- των
ενοικίων των κτηρίων, όπου στεγάζονται οι ανεξάρτητες διοικη-
τικές αρχές.

Συγκεκριµένα, όπως γνωρίζετε και αναδείξατε από το 2011, µε
το ν. 4002/2011 τα µισθώµατα του δηµοσίου µειώθηκαν συναινε-
τικά ή υποχρεωτικά κατά ποσοστό τουλάχιστον 20%. Επιπλέον,
κάποιες ανεξάρτητες αρχές προχώρησαν εκ των υστέρων σε µια
νέα συναινετική µείωση των µισθωµάτων. Και µε το νόµο αυτής
της Κυβέρνησης, το ν. 4081/2012, επήλθε νέα µείωση -κλιµακωτή
αυτή τη φορά- µε βάση το ύψος του µηνιαίου µισθώµατος, που
έφτανε στο 25%.

Κυρία συνάδελφε, ο έλεγχος για την εφαρµογή των διατάξεων
των νόµων, που προανέφερα σ’ αυτό το σκέλος του ερωτήµατός
σας, γίνεται από τις αρµόδιες κτηµατικές υπηρεσίες, που είναι
αποκεντρωµένες υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµικών. 

Συνεπώς, σύµφωνα µε τα στοιχεία του ελέγχου αυτού, τα µι-
σθώµατα που καταβάλλονται σήµερα για τη στέγαση των ανε-
ξάρτητων αρχών ανέρχονται σε µηνιαία βάση στις 297.000 ευρώ.
Για την ακρίβεια, στις 296.733 ευρώ. Σε σύγκριση µε το ύψος των
µισθωµάτων που καταβάλλονταν το 2010, δηλαδή πριν από την
υλοποίηση των µειώσεων, προκύπτει µηνιαία µείωση 189.000
ευρώ. Για την ακρίβεια, 188.609 ευρώ. Προκύπτει, δηλαδή, µια
µείωση περίπου 40%. Παράλληλα, στο πλαίσιο του εφικτού, εξε-
τάζονται όλες οι περιπτώσεις περαιτέρω εξοικονόµησης των δη-
µόσιων πόρων που διατίθενται για τα εν λόγω µισθώµατα και όχι
µόνο, στα πλαίσια της αναδιάρθρωσης των Υπουργείων της
χώρας. Πρόκειται για περιπτώσεις και κινήσεις, οι οποίες θα επι-
τρέψουν τη δηµιουργία καθαρού δηµοσιονοµικού οφέλους, συµ-
βάλλοντας στον εθνικό στόχο της επίτευξης πρωτογενών πλεο-
νασµάτων από φέτος. Σ’ αυτό το πλαίσιο έχουµε προχωρήσει και
σε αντίστοιχες παρεµβάσεις στο πεδίο του εξορθολογισµού των
απολαβών, τις οποίες και θα σας αναπτύξω στη δευτερολογία
µου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε πολύ, κύριε Υπουργέ.
Κυρία Πιπιλή, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι γιατί τουλάχιστον

πήρα µία επίσηµη απάντηση –ακριβώς για να µην υπάρχουν
φήµες- ότι δίνουµε περίπου 300.000 ευρώ για τα ενοίκια των ανε-
ξάρτητων αρχών, µια µείωση σε σχέση µε το παρελθόν, όπως
µου είπατε, της τάξεως του 40%. 

Κύριε Σταϊκούρα, το Υπουργείο σας συνένωσε εφορίες. Γνω-
ρίζω πολύ καλά τη µεγάλη επιτυχία και προσπάθεια του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών αναφορικά µε τα κόστη ενοικίων στις
συγχωνευµένες εφορίες. Κάνατε ειδική επιτροπή µε αρχιτέκτο-
νες, µε οικονοµολόγους, µε ανθρώπους που κοστολόγησαν τι
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σηµαίνει η µεταφορά µιας εφορίας σε ένα άλλο κτήριο, τι παρεµ-
βάσεις πρέπει να γίνουν, µε πρώτιστο καθήκον σας να βρείτε
ιδιόκτητα κτήρια για τις εφορίες. Και πετύχατε, κύριε Σταϊκούρα
–και µπράβο στο Υπουργείο Οικονοµικών- τη µείωση ετησίως
κατά 20 εκατοµµύρια ευρώ µόνο από τα ενοίκια που έδινε παλιά
το κράτος για τη στέγαση εφοριών.

Ακούστε, κύριε Σταϊκούρα, το έχω πει πάρα πολλές φορές: Για
εµένα πρώτιστο καθήκον είναι, µαζί µε την Κτηµατική Υπηρεσία
του Δηµοσίου, αµέσως να γίνει µεταφορά όλων των ανεξάρτη-
των αρχών της χώρας στα εγκαταλελειµµένα και ρηµαγµένα δη-
µόσια κτήρια, ειδικά στο κέντρο της Αθήνας, το οποίο έχει
αποψιλωθεί από ζωή. Το «La Mirage» στην Οµόνοια ξέρετε πολύ
καλά ότι πέτυχε να διασωθεί, όπως και το «Esperia» του Ταµείου
Νοµικών, που είναι δέκα χιλιάδες τετραγωνικά. Το παλιό ξενοδο-
χείο, το «Ambassadeur», στην Οµόνοια –εννέα χιλιάδες ογδόντα
επτά τετραγωνικά- του Ταµείου Επικουρικής Ασφάλισης Ιδιωτι-
κού Τοµέα καταρρέει. Το κτήριο του ΙΚΑ Πειραιώς ρηµάζει από
το 1999. Και το ΙΚΑ, κυρία Πρόεδρε, αναγκάζεται σήµερα να πλη-
ρώνει 600.000 ευρώ ετησίως για νοίκι.

Εδώ και τώρα, λοιπόν, κύριε Σταϊκούρα, όλες οι ανεξάρτητες
αρχές µε εντολή της Κυβέρνησης και σε συνεργασία µε το
Υπουργείο Οικονοµικών, το ΤΕΕ και δεν ξέρω µε ποιο άλλο τε-
χνικό όργανο του κράτους, θα πρέπει σταδιακά σε ένα χρόνο να
µεταφερθούν σε «ρηµάδια» περιουσιακά στοιχεία του κράτους
ή των ασφαλιστικών ταµείων στο κέντρο της Αθήνα, δίπλα στο
µετρό, ώστε ο πολίτης να έχει εύκολη πρόσβαση. Έγινε ολό-
κληρη συζήτηση για τις περικοπές των συντάξεων και για τα πε-
ρίφηµα 300 εκατοµµύρια ευρώ που έλειπαν. Νοµίζω ότι πρέπει
να δώσουµε πίσω σε αυτούς τους συνταξιούχους έστω τα µισά
από τα νοίκια ή τις αµοιβές των ανεξάρτητων αρχών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαριστώ

κι εγώ, κυρία Πιπιλή. 
Θα πρέπει βέβαια να δούµε και ποιοι είναι οι ιδιοκτήτες των

ακινήτων αυτών. Γιατί κι αυτό είναι ένα µεγάλο θέµα. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κυρία Πρόεδρε, εσείς µπορείτε να διατά-

ξετε έλεγχο, όχι εγώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο έχει ο

Αναπληρωτής  Υπουργός Οικονοµικών κ. Σταϊκούρας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κυρία συνάδελφε, οι προβληµατισµοί σας είναι εύλογοι
και οι απόψεις σας µας βρίσκουν απολύτως σύµφωνους. Άλλω-
στε, είσαστε από τα πρόσωπα του ελληνικού Κοινοβουλίου, τα
οποία συνέβαλαν στην προσπάθεια εξορθολογισµού και περιο-
ρισµού των δαπανών και µέσα από την κοινοβουλευτική διαδικα-
σία για τις ανεξάρτητες αρχές. 

Θεωρώ ότι υπάρχει µια ευρύτερη σύγκλιση απόψεων και θέ-
σεων για την ανάγκη περαιτέρω εξορθολογισµού της δηµόσια
δαπάνης. Θα καταθέσω την πρότασή σας στα πλαίσια της ανα-
διάρθρωσης του Υπουργείου Οικονοµικών, που συζητάµε αυτή
την περίοδο, όπως γίνεται και σε άλλα Υπουργεία, για τον περαι-
τέρω εξορθολογισµό της δαπάνης σε ό,τι αφορά τα ενοίκια. 

Υπάρχει όµως και ένα άλλο ερώτηµα που θέτετε στην ερώτησή
σας, το οποίο δεν θέλω να αφήσω αναπάντητο και αφορά το κοµ-
µάτι του εξορθολογισµού της µισθολογικής δαπάνης των ανε-
ξάρτητων αρχών. Αναφέροµαι στον εξορθολογισµό των πόρων
σε ό,τι αφορά τη µισθολογική δαπάνη των µελών των ανεξάρτη-
των αρχών χωρίς να αποδυναµώνεται φυσικά ο θεσµικός τους
ρόλος αλλά και το σηµαντικό έργο που έχουν να επιτελέσουν. 

Με το ν. 3833/2010 µειώθηκαν οι αποδοχές των προέδρων, των
αντιπροέδρων και των µελών των ανεξάρτητων αρχών κατά 7%,
ενώ οι αποζηµιώσεις των συνεδριάσεων µειώθηκαν κατά 50%. 

Με το ν. 3845/2010 αυτές οι αποδοχές µειώθηκαν επιπλέον
κατά 3%. Οι σηµαντικές παρεµβάσεις όµως –και το έχουµε συζη-
τήσει αυτό πάρα πολλές φορές- έγιναν το δεύτερο µισό του 2012. 

Τι κάναµε εµείς; Από 1-9-2012 τέθηκε σε εφαρµογή το νέο
ανώτατο όριο αποδοχών µε βάση το ν. 3833/2012, το οποίο µε
απόφαση του οµιλούντος ως Αναπληρωτή Υπουργού Οικονοµι-
κών, στις 27-7-2012 διαµορφώθηκε στο ποσό των 5.000 ευρώ µη-
νιαίως. 

Στη συνέχεια, από 1-1-2013 σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν.

4093/2012 το ανώτατο όριο των αποδοχών του γενικού γραµµα-
τέα των Υπουργείων διαµορφώθηκε λίγο χαµηλότερα, στα 4.750
ευρώ µηνιαίως έχοντας εφαρµογή µεταξύ άλλων και στους προ-
έδρους, στους αντιπροέδρους και στα µέλη των ανεξάρτητων
αρχών. 

Επίσης, µε διατάξεις του ίδιου νόµου ορίστηκε ότι από 1-1-
2013 οι αποδοχές, οι αποζηµιώσεις, τα έξοδα παράστασης και
οι αµοιβές εν γένει που καταβάλλονταν µέχρι το τέλος του 2012
στους προέδρους, στους αντιπροέδρους και στα µέλη των ανε-
ξάρτητων αρχών, µειώνονται κατά ποσοστό 20%. 

Πρόκειται για µία σειρά από παρεµβάσεις που συµβάλλουν κα-
θοριστικά στον εξορθολογισµό της µισθολογικής δαπάνης των
ανεξάρτητων αρχών. Για παράδειγµα, υπάρχουν περιπτώσεις
όπου οι αποδοχές του προέδρου ανεξάρτητης αρχής µειώθηκαν
από το τέλος του 2009 περίπου κατά 50%. Στις 31-12-2009
υπήρχε πρόεδρος που έπαιρνε 9.039 ευρώ και τώρα παίρνει
4.750 ευρώ. Ενδεικτικά να αναφέρω ότι αυτό συµβαίνει στην
Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων ή στην Επι-
τροπή Ανταγωνισµού. 

Βέβαια –και έχετε δίκιο εδώ- η αποτελεσµατικότητα ενός πο-
λιτικού µέτρου δεν εξαντλείται µόνο στη νοµοθετική θέσπιση
αλλά όπως υπαινίσσεστε και στο ερώτηµά σας, συναρτάται µε
την πιστή και πλήρη υλοποίησή του. Γι’ αυτόν το λόγο, από την
πρώτη στιγµή παρακολουθούµε την εφαρµογή του, όπως συµ-
βαίνει σε κάθε πεδίο της ασκούµενης πολιτικής και παρεµβαί-
νουµε όπου χρειάζεται. 

Παράλληλα, λοιπόν, µε την µισθολογική εγκύκλιο που εστάλη,
µεταξύ άλλων, προς όλες τις ανεξάρτητες αρχές στις 22 Νοεµ-
βρίου του 2012, παρακολουθούµε την υλοποίηση της εν λόγω µι-
σθολογικής προσαρµογής. Έχει σταλεί έγγραφο από το Γενικό
Λογιστήριο του Κράτους µε το οποίο όλες οι ανεξάρτητες αρχές
–και τα στοιχεία θα είναι στη διάθεσή σας- καλούνται να µας ενη-
µερώσουν άµεσα για τις πρωτοβουλίες που έχουν αναλάβει ανα-
φορικά µε την εφαρµογή αυτών των διατάξεων. Την παρακο-
λούθηση, φυσικά, ακολουθεί ο δηµοσιονοµικός έλεγχος, όταν
διαπιστωθεί η µη εφαρµογή των κείµενων διατάξεων της υφιστά-
µενης νοµοθεσίας. Έτσι έγινε άλλωστε πριν ορισµένους µήνες,
στην περίπτωση µιας ανεξάρτητης αρχής, που µετά από δηµο-
σιονοµικό έλεγχο των υπηρεσιών του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους, διαπιστώθηκαν παρατυπίες. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Από τον πρόεδρο και τα µέλη. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Οι αρµόδιες υπηρεσίες, πλέον, έχουν επιληφθεί της υπό-
θεσης. Έχουν γίνει οι απαιτούµενες προσαρµογές και δροµολο-
γούνται οι διαδικασίες για την επιστροφή των αχρεωστήτως λη-
φθέντων ποσών.

Κυρία συνάδελφε, κυρία Πιπιλή, η χρηστή δηµοσιονοµική δια-
χείριση, σε κάθε επίπεδο και διάσταση του δηµόσιου τοµέα, είναι
βασική προϋπόθεση για να πιάσουν τόπο οι θυσίες των πολιτών
και να επιστρέψουµε κοµµάτι αυτών, ως µέρισµα, όπως είπατε,
στις οµάδες που έχουν την µεγαλύτερη ανάγκη. Προς την κατεύ-
θυνση αυτή συνεχίζουµε την προσπάθεια προσηλωµένοι στους
στόχους µας και µε υπευθυνότητα απέναντι στους Έλληνες πο-
λίτες. 

Σας ευχαριστούµε πολύ, για τη συµβολή σας σε αυτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουρ-

γέ, και εµείς ευχαριστούµε. Αν µου επιτρέπετε, θέλω να ρωτήσω,
γιατί µου διαφεύγει, αν τα µέλη των ανεξαρτήτων µελών έχουν
µισθούς και συντάξεις ή παίρνουν ένα µισθό ή την σύνταξη;
Είναι, βέβαια, εκτός διαδικασίας αυτό που σας ρωτάω.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Αν µου επιτρέπετε, κυρία Πρόεδρε, να
απαντήσω γιατί γνωρίζω πολύ καλά το θέµα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Θα σας απαντήσω εγγράφως. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ωραία, θα
κάνω ερώτηση τότε, κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
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γίας της Βουλής, σαράντα έξι µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Γυµνάσιο και Λυκειακές Τά-
ξεις Σύµης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµαστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην τρίτη µε
αριθµό 1096/26-2-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της
Βουλευτού Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή, κ.
Ελένης Ζαρούλια, προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την πώ-
ληση του αεροδροµίου του Ελληνικού παρά την ύπαρξη
αντίθετης απόφασης του Συµβουλίου της Επικρατείας. 

Έχετε το λόγο, κυρία συνάδελφε. 
ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Το 2008 ο τότε Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών, κ. Χα-

τζηδάκης, εξέδωσε απόφαση µε την οποία καταργούσε το αερο-
δρόµιο Ελληνικού.  Με την υπ’ αριθµόν 1938/2010 απόφαση του
Συµβουλίου της Επικρατείας, η οποία εκδόθηκε έπειτα από προ-
σφυγή του Πέτρου Σακελαρίου και του Κωνσταντίνου Καβαθά,
η υπουργική αυτή απόφαση κρίθηκε παράνοµη και άκυρη. 

Αυτό σηµαίνει δυο πράγµατα.
Πρώτον. Το Ελληνικό εξακολουθεί νοµικά και ουσιαστικά να

υφίσταται ως αεροπορική εγκατάσταση και επιβάλλεται να χρη-
σιµοποιείται ως τέτοια. 

Δεύτερον. Πρέπει να ζητείται η γνωµοδότηση της Υπηρεσίας
Πολιτικής Αεροπορίας για την έκδοση οικοδοµικών αδειών σε
ακίνητα πλησίον του αεροδροµίου, γεγονός που δεν συµβαίνει
από το 2008, µε αποτέλεσµα να έχουν οικοδοµηθεί σε µεγάλο
ύψος κτίσµατα, κυρίως στον Άλιµο, που θα παρεµποδίζουν τη
λειτουργία του αεροδροµίου. 

Το ελληνικό δηµόσιο, δεν έχει συµµορφωθεί µέχρι σήµερα µε
την απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας. Αντιθέτως µεθο-
δεύει την ιδιωτικοποίηση ξεπούληµα του Ελληνικού σε εργολά-
βους και ξένες πολυεθνικές, προκειµένου να οικοδοµηθεί εντατι-
κά και να τσιµεντοποιηθεί µια έκταση ιδιαιτέρου φυσικού κάλ-
λους η οποία επιπλέον έχει στρατηγικό χαρακτήρα για την εθνική
µας ασφάλεια. 

Επισηµαίνεται ότι το 1996 προβλεπόταν η µετατροπή του Ελ-
ληνικού και σε µητροπολιτικό πάρκο. Τώρα όµως οι µνηµονιακές
δεσµεύσεις οδηγούν στην εκχώρηση της έκτασης σε ξένους και
µάλιστα µε ευτελές αντίτιµο. 

Βεβαίως είναι γνωστό ότι η Κυβέρνηση έχει το δικαίωµα να πα-
ρακάµψει τη δικαστική απόφαση µε τη θέσπιση νέου νόµου, ο
οποίος θα καταργεί ξανά το Ελληνικό ως αεροπορική εγκατά-
σταση. Η Χρυσή Αυγή όµως θα κάνει ό,τι χρειαστεί µέσα στα κοι-
νοβουλευτικά πλαίσια, για να µην περάσει ένας τέτοιος νόµος
και σε κάθε περίπτωση για να ενηµερωθεί ο ελληνικός λαός και
να αντιδράσει στο ξεπούληµα της Ελλάδας στους ξένους και στο
ξεπούληµα του φιλέτου που λέγεται Ελληνικό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Στην επίκαιρη
ερώτησή σας θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός, κ. Σταύ-
ρος Καλογιάννης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, θα δώσω αναλυτικά στοιχεία στα όσα ανα-
φέρατε. 

Με την έναρξη λειτουργίας του νέου διεθνούς αερολιµένα στα
Σπάτα είχε προβλεφθεί το κλείσιµο του αεροδροµίου Ελληνικού,
σύµφωνα µε τη σύµβαση ανάπτυξης του νέου αεροδροµίου που
έχει κυρωθεί µε το ν.2338/1995. 

Ειδικότερα, στη σύµβαση αναφέρεται επί λέξει: «Το ελληνικό
δηµόσιο αναλαµβάνει την υποχρέωση ότι ο αερολιµένας του Ελ-
ληνικού θα κλείσει προς χρήση αεροσκαφών σταθερών πτερύ-
γων µόλις µεταφερθεί στα Σπάτα όλη η αεροναυτική δραστηριό-
τητα». Και συνεχίζει: «Μέχρι της λήξεως της συµβατικής περιό-
δου, το αεροδρόµιο του Ελληνικού δεν θα ανοίξει πάλι προς
χρήση από αεροσκάφη σταθερών πτερύγων». 

Η απόφαση 1938/2010 του ΣτΕ ακύρωσε, όντως, την απόφαση
του 2008 του τότε Υπουργού Μεταφορών, µε την οποία καταρ-

γήθηκε ο πρώην αερολιµένας Αθηνών στο Ελληνικό ως αεροπο-
ρική εγκατάσταση. Ο τότε Υπουργός, είχε αποφασίσει την κα-
τάργηση του κρατικού αερολιµένα -ως αεροπορική εγκατάσταση
πάντα- υπό την έννοια ότι η κατάργηση αυτή είχε ήδη συντελε-
στεί µε το ν. 2338/1995.

Η έννοια αυτή κρίθηκε από το Συµβούλιο της Επικρατείας
εσφαλµένη και η προσβαλλόµενη υπουργική απόφαση, επειδή
βασιζόταν επί της εσφαλµένης αυτής αντιλήψεως, ακυρώθηκε.
Εν ολίγοις, η απόφαση ακυρώθηκε για τυπικούς λόγους και όχι
για ουσιαστικούς. Δηλαδή, λόγω εσφαλµένης αιτιολογίας.

Αντιθέτως, το Συµβούλιο της Επικρατείας στην ίδια την ακυ-
ρωτική του απόφαση –και αυτό επιτρέψτε µου να πω ότι είναι ιδι-
αιτέρως σηµαντικό- υπογραµµίζει ρητώς ότι ο Υπουργός, ο
εκάστοτε Υπουργός, διατηρεί πάντα τη δυνατότητα κατάργησης
του αερολιµένα ως αεροπορική εγκατάσταση, εάν κρίνει ότι αυτό
επιβάλλεται για λόγους που συνδέονται µε τη δηµόσια πολιτική
επί των αεροπορικών συγκοινωνιών.

Στο βαθµό, λοιπόν, που σήµερα το Ελληνικό παραµένει ενερ-
γός αεροπορική εγκατάσταση, µετά την ακύρωση της υπουργι-
κής απόφασης από το Συµβούλιο της Επικρατείας, και για όσο
διάστηµα δεν εκδίδεται νέα υπουργική απόφαση περί καταργή-
σεως του Ελληνικού, η διοίκηση ουσιαστικά παρανοµεί, καθώς
εκδίδει οικοδοµικές άδειες πλησίον του αερολιµένα, χωρίς να
τηρεί αυτό το οποίο προαναφέρατε, να γνωµατεύει δηλαδή, πριν
την έκδοση οποιασδήποτε οικοδοµικής άδειας σε µία ακτίνα
πέντε χιλιοµέτρων από το αεροδρόµιο.  

Για όσο διάστηµα, δηλαδή, δεν καταργείται ο αερολιµένας Ελ-
ληνικού µε νέα απόφαση, η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας
οφείλει να τον µεταχειρίζεται ως ενεργό αεροπορική εγκατά-
σταση. 

Τη διαπίστωση αυτή κάνει το Συµβούλιο της Επικρατείας µε
νέα απόφασή του, την υπ’ αριθµόν 15/2013, ζητώντας από τη δι-
οίκηση, δηλαδή την Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας, να συµµορ-
φωθεί εντός µηνός.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Δεν τίθεται, συνεπώς, θέµα παρεµπόδισης της αναπτύξεως

του αεροδροµίου του Ελληνικού. Η διοίκηση οφείλει να συµµορ-
φωθεί και να εκδώσει νέα υπουργική απόφαση κατάργησης του
αερολιµένα Ελληνικού ως αεροπορική εγκατάσταση, όπως ακρι-
βώς προβλέπεται στο νόµο του 1995.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Εµείς ευχα-

ριστούµε, κύριε Υπουργέ.
Κυρία Ζαρούλια, έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε.
ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Ο συναγωνιστής Χρήστος Παππάς είχε

υποβάλει γραπτή ερώτηση στις 28 Αυγούστου 2012 για το Ελ-
ληνικό. Διαβάζω, λοιπόν, από την απάντηση που έδωσε το
Υπουργείο Οικονοµικών. «Στη σύµβαση παραχώρησης του διε-
θνούς αερολιµένα «Ελευθέριος Βενιζέλος», άρθρο 3, ν.2338/
1995, προβλέπεται ότι ουδέν νέο αεροδρόµιο θα αναπτυχθεί µε
τη συνδροµή του ελληνικού δηµοσίου ως διεθνές αεροδρόµιο
εντός ακτίνας πενήντα χιλιοµέτρων από την πλατεία Συντάγµα-
τος Αθήνας, µέχρις ότου και εφόσον χρησιµοποιήσουν το αερο-
δρόµιο, σε οποιαδήποτε χρονική περίοδο δώδεκα συνεχών
µηνών, περισσότεροι από πενήντα εκατοµµύρια επιβάτες αερο-
σκαφών.» 

Ωστόσο ως σήµερα ο µέγιστος αριθµός επιβατών του διε-
θνούς αερολιµένα, δεν έχει ξεπεράσει τα δεκαεπτά εκατοµµύρια
επιβάτες από την ηµεροµηνία έναρξης λειτουργίας του.

Αυτές τις αποικιοκρατικές συµβάσεις υπέγραφαν και υπογρά-
φουν µε τους ξένους οι κυβερνήσεις της Μεταπολίτευσης. Βέ-
βαια, θα πείτε ότι όταν υπογράφηκε η σύµβαση του 1995
κυβερνούσε το ΠΑΣΟΚ. Το ΠΑΣΟΚ δεν τόλµησε, όµως, να το κα-
ταργήσει και το κάνετε εσείς σήµερα. Με αυτούς, όµως, συγκυ-
βερνάτε. 

Μία πραγµατικά εθνική κυβέρνηση, µία ελληνική κυβέρνηση,
µε στοιχειώδη αξιοπρέπεια, θα είχε καταγγείλει από την πρώτη
ηµέρα τέτοιους κατάπτυστους όρους.

Η έκταση του Ελληνικού, θα µπορούσε να αξιοποιηθεί για το
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καλό του ελληνικού λαού µε τρόπο στρατηγικό και ταυτόχρονα
θετικό για το φυσικό περιβάλλον. Εσείς, όµως, ετοιµάζεστε να
ξεπουλήσετε την περιοχή µε ελάχιστα χρήµατα, να τη µετατρέ-
ψετε σε µία πυκνοδοµηµένη έκταση, σε ένα τσιµεντοποιηµένο
έκτρωµα, σε µία νέα Κυψέλη και Παγκράτι.

Όλα αυτά γίνονται, για να ικανοποιηθούν οι µνηµονιακοί δήµοι
της πατρίδας µας.

Τον γνωρίζουµε αυτόν τον όρο που είπατε, όταν υπογράψατε
για το «Ελευθέριος Βενιζέλος», ότι απαγορεύεται να υπάρχει
άλλο αεροδρόµιο αλλά αυτό φαντάζοµαι ότι θα αφορούσε µόνο
την εµπορική του χρήση, δηλαδή τουρίστες κ.λπ.. Είναι απαρά-
δεκτο να µην υπάρχει ένα δεύτερο αεροδρόµιο για χρήση στρα-
τιωτική ή αερολεσχών ή ακόµη και εκτάκτου ανάγκης.

Να µας απαντήσετε στα εξής. Για ποιο λόγο δεν συµµορφώ-
νεστε µε την απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας από το
2010; Επικαλείστε τη νοµιµότητα µόνο όταν είναι να κατηγορή-
σετε τη Χρυσή Αυγή. Το ίδιο το κράτος. αρνείται να εφαρµόσει
δικαστικές αποφάσεις. Και το λέω αυτό, διότι, όπως είπατε και
εσείς, το Συµβούλιο της Επικρατείας, σας καταδίκασε και δεύ-
τερη φορά. Με την υπ’ αριθµόν 15/2013 απόφαση διαπιστώνει
ότι η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας έχει καθυστερήσει αδι-
καιολόγητα να συµµορφωθεί µε την απόφαση του 2010. Στην
πρωτολογία σας παραδεχτήκατε ότι παρανοµείτε και ότι θα φτιά-
ξετε καινούργιους νόµους, για να πάει «πιο πίσω».

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να σώσετε την αεροπορική υποδοµή
του Ελληνικού. Είναι ανεκτίµητη η περιουσία του ελληνικού λαού
και δεν έχει κανείς δικαίωµα να την ξεπουλάει σε ξένους.

Υπάρχει, επίσης, µια πληροφορία –δεν ξέρω αν ισχύει, εσείς
θα µου την επιβεβαιώσετε- ότι έχει υπάρξει ενδιαφέρον από το
Κατάρ, που θα κρατήσει ένα διάδροµο για τα learjet του και θα
φτιάξει εκεί καζίνο. Αν είναι δυνατόν!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λόγο έχει ο

Υπουργός κ. Καλογιάννης. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, επιτρέψτε µου να πω ότι η απάντηση του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών προς τον κ. Παππά, την οποία προαναφέρατε,
κινείται ακριβώς στο ίδιο πλαίσιο που και εγώ σας απάντησα.
Είναι προφανές ότι είναι ακριβώς στο ίδιο πλαίσιο, διότι αναφε-
ρόµαστε σε κυρωτικό νόµο, ο οποίος είναι σε ισχύ. 

Για την αξιοποίηση του Ελληνικού, παρ’ ότι δεν είµαι ο καθ’

ύλην αρµόδιος, επιτρέψτε µου να πω δύο-τρία πράγµατα. Είχε
προβλεφθεί µετά την αποµάκρυνση του Ελληνικού ότι η συγκε-
κριµένη έκταση θα αξιοποιηθεί βάσει µελέτης, βάσει κατευθύν-
σεων του Οργανισµού Ρυθµιστικού Σχεδίου Αθηνών. Πράγµατι,
αυτό έγινε και στη συνέχεια ήρθε ο ν.4062/2012, ο οποίος έχει
εξειδικεύσει τους όρους διαχείρισης και εκµετάλλευσης της συγ-
κεκριµένης έκτασης.

Για το τίµηµα επιτρέψτε µου να πω ότι δεν πρέπει να µιλάµε
για ξεπούληµα, ακριβώς διότι δεν υπάρχει προκαθορισµένο τί-
µηµα. Αυτό το οποίο µας ενδιαφέρει, είναι να αξιοποιήσουµε ορ-
θολογικά προς όφελος του ελληνικού δηµοσίου τη συγκεκριµένη
έκταση και βεβαίως µε τρόπο που θα είναι και φιλικός προς το
περιβάλλον, µε ήπιες επενδύσεις οι οποίες µπορούν να αναπτυχ-
θούν στη συγκεκριµένη περιοχή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Δηλαδή, νοοτροπία οικολόγου µεσίτη. Το
ξεπούληµα, αν είναι µε µεγάλη τιµή, είναι καλό. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Επιτρέψτε µου, κύριε Παππά, να µη δέχοµαι τον όρο
«ξεπούληµα». Δέχοµαι µόνο τον όρο «ορθολογική αξιοποίηση»
µίας περιουσίας του δηµοσίου. Επαναλαµβάνω ότι δεν είναι το
δικό µας Υπουργείο το καθ’ ύλην αρµόδιο να κινήσει αυτήν τη
διαδικασία. Γνωρίζετε ότι έχει συσταθεί ανώνυµη εταιρεία η «ΕΛ-
ΛΗΝΙΚΟ Α.Ε.», η οποία κινεί τις διαδικασίες σε συνεργασία, βε-
βαίως, µε τα συναρµόδια Υπουργεία και θα µείνω σε αυτό. 

Κυρία Πρόεδρε, επαναλαµβάνοντας όσα είπα στην πρωτοµιλία
µου, το Υπουργείο βάσει και της δεύτερης απόφασης που έχει
εκδώσει το Συµβούλιο της Επικρατείας είναι προφανές ότι θα
συµµορφωθεί το αµέσως επόµενο διάστηµα. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.04’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 4 Μαρτίου 2013 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργα-
σία, «Για την τροποποίηση διατάξεων του Κανονισµού της Βου-
λής (Μέρος Β’).
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